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Na stadionu v Mekinjah je v soboto, 5. oktobra, 
potekalo Regijsko gasilsko tekmovanje Ëlanic in Ëla-
nov Gasilske zveze Kamnik. Sodelovalo je 66 ekip iz 
regije Ljubljana III, ki jo sestavlja 8 gasilskih zvez: 
Kamnik, Komenda, Mengeπ, Domæale, MoravËe, Lu-
kovica, Litija in ©martno pri Litiji. Tekmovanje je 
tudi izbirno za dræavno tekmovanje v letu 2012.

Tekmovanje za Ëlanice in Ëlane je potekalo po 
pravilih za gasilska tekmovanja CTIF. Ekipe so se 
pomerile v treh gasilsko πportnih disciplinah: vaja 

Druπtveni dom je 
æe sto let srediπËe 
druæabnega 
æivljenja kraja

Ob krajevnem prazniku KS Mekinje, ki ga 
praznujejo v spomin na 9. oktober leta 1300, ko 
je bil v Mekinjah ustanovljen samostan, je v so-
boto, 15. oktobra, v dvorani Druπtvenega doma 
potekala æe tradicionalna prireditev. Praznik je 
tokrat sovpadal s 100-letnico druπtvenega doma 
v Mekinjah. Prireditev, na kateri so nastopali 
uËenke in uËenci PO© Mekinje, Mekinjski oktet, 
duet Malunca (Matic Smolnikar in Laura Zafred) 
ter ansambel Grintovci, je z vloæki iz takratnih 
zapisov povezoval Tone FtiËar. Poleg bogatega 
kulturnega programa in druæenja so v soboto sim-
boliËno odprli tudi deloma prenovljene prostore 
druπtvenega doma.

VeË na 3. strani.

Veter, hladno in turobno vreme v Ëetrtek, 13. oktobra, ni uspelo skaliti ve-
selega razpoloæenja uËencev in uËiteljev podruæniËne osnovne πole Nevlje. Od 
zaËetka πolskega leta so namreË vztrajno pripravljali program s pesmicami, 
plesi in igricami za slovesno odprtje prenovljenih prostorov πole. VeËletna 

NA©A ANKETA, MNENJA, POGLEDI
Ekoloπko da ali ne?  na strani 8
Bodo predËasne parlamentarne volitve res prinesle spremembe?  na strani 7
NekoË in danes: Minule podobe Kamnika 

 

na strani 10

V mrzlem sobotnem dopoldnevu, 8. oktobra, ko se je temperatura Ëez noË spustila za veË kot 15 
stopinj, se je v starem mestnem jedru zbralo kar veliko navijaËev, ki so spodbujali 68 tekaËev in tekaËic 
na 3. Veronikinem teku. 

VeË na 13. strani.

≈Lepo je v naπi πoli!« prizadevanja in potrebe po reπitvi prostorske stiske so se ob pomoËi ObËine 
Kamnik konËno uresniËila. 

109 uËencev in 10 uËiteljic so z novo uËilnico 5. razreda in dveh prenovljenih 
prostorov, nove jedilnice za uËence in prenovljene uËilnice 2. razreda, dobili 
sodobnejπe prostore in boljπe pogoje za delo in uËenje. 

VeË na 3. strani.

Spretni v gasilsko πportnih disciplinah
z motorno brizgalno (suho), πtafeta z ovirami na 400 
metrov in vaja razvrπËanja. Ob zakljuËku je æupan 
Marjan ©arec s predsednikom regije Ljubljana III 
Matjaæem Markovπkom ter predsednikom tekmo-
valnega odbora in poveljnikom regije Ljubljana III 
Joæetom Oblakom najboljπim podelil priznanja in 
pokale. Med Ëlani A je zmagala ekipa Dob 4, druga 
je bila ekipa Rova, tretja pa ekipa Srednja vas A2.  
Med Ëlanicami A je pred obema ekipama z Doba 
zmagala ekipa KOMENDA (na fotografiji).

Tek po ulicah naπega mesta 

Dragi bralci, prihodnja πtevilka Kamniπkega ob-
Ëana bo izπla v petek, 4. novembra. Rok za oddajo 
Ëlankov in fotografij je v petek, 28. oktobra; zahvale 
in oglase pa lahko oddate πe v sredo, 2. novembra, 
v uredniπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med 
obËino in sodiπËem), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, 
e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Aktualno πtevilko Kamniπkega obËana lahko pre-
birate tudi v elektronski izdaji na www.kamnik.si ali 
tam pobrskate po arhivskih πtevilkah.

OKULISTI�NI PREGLEDI
Okvirji za o�ala �e od 29.90 EUR

KAMNIK

www.optika.si tel 01 839 7500
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                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 16.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. 
ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. GrafiËna priprava
in tisk Set d.d., 20. 10. 2011.

O dogodkih na obËini Kamnik  
najdete na spletni strani www.kamnik.si,  

kjer si lahko v razdelku Video vsebine  
ogledate tudi seje ObËinskega sveta obËine Kamnik 

in ostale aktualne zadeve.

Kot smo æe pisali, sta se 22. septembra ustavili nihalka in sedeæ- 
nica na Veliki planini. V druæbi Velika planina d.o.o. so se lotili 
temeljitega letnega remonta. Kot nam je povedala Polona Grahek iz 
druæbe Velika planina, so na zgornji postaji nihalke æe odstranili in 
odpeljali staro strojnico nihalke. V naslednjih dneh bodo zalili nove 
betonske temelje in Ëez mesec dni vgradili elemente nove strojne 
opreme. Vsa oprema je æe izdelana in Ëaka pri dobavitelju v ©vici. Na 
spodnji postaji nihalke potekajo vzporedna vzdræevalna dela. V teh 
dneh je to redni, na vsaka πtiri leta zakonsko predpisan remont, ki 
zajema popuπËanje in krajπanje nosilne vrvi, zalivanje vrvnih zalivk, 
menjavo osi in leæajev na odklonskih kolesih,... Zamenjana bo tudi 
celotna elektroinπtalacija. 

Zaposleni v podjetju Velika planina so se posvetili tudi rednim 
vzdræevalnim delom na sedeænici in vleËnicah. Manjπe prenove bo 
πe v letoπnjem letu deleæno GostiπËe Zeleni rob, kjer bo zamenjan 
rezervoar za vodo in delno prenovljena kuhinja (hladilnica, πtedil-
niki,...). GostiπËe je kljub remontu odprto in obratuje vsak dan med 
8. in 18. uro, ob petkih in sobotah pa do 20. ure. Vsa gradbena in 
vzdræevalna dela na Veliki planini potekajo skladno s terminskim 
naËrtom, po katerem naj bi bila konËana do 15. decembra, ko se tudi 
uradno zaËne zimska sezona. 

Kljub remontu pa na Veliki planini nemoteno potekajo vsi pro-
grami, kot so vodeni ogledi, πolski izleti, tudi obiskovalcev planine 
so veseli, le da se do sredine decembra na planino lahko odpravijo 
le peπ.

Na prostranem dvoriπËu pred 
stavbo Druπtva upokojencev 
Kamnik na Kolodvorski ulici sto-
ji nova, lepa in prijazna hiπka, 
namenjena πportnikom druπtva, 
ki je nadomestila precej neugled-
no in dotrajano hiπko. »lani zelo 
aktivne, uspeπne in πtevilËne bali-
narske sekcije so ob pomoËi Ëla-
nov druπtva in sponzorjev vzeli 
≈zadeve v svoje roke«. Æelja in 
potreba po urejenih prostorih, 
ki bi sluæili tako balinarjem kot 
tudi drugim πporntim sekcijam, 
je dozorela in po pridobitvi so-
glasij in pridobivanju finanËnih 
sredstev so se poleti lotili dela, 
od odstranitve stare hiπice, beto-
niranja in polaganja ploπË, tesar-
skih in krovskih del ....

Prijazno HI©’CO ©PORTA, kot 
so ji nadeli ime, so ponosno od-
prli v petek, 14. oktobra. Slovesno 
odprtje nove pridobitve, vredne 
okrog 11.000 evrov, za katero je 
polovico sredstev prispevalo Dru-
πtvo upokojencev Kamnik, ostala 
sredstva pa so prispevali sponzor-
ji in donatorji, s prostovoljnimi 
prispevki pa tudi balinarji, je bila 
priloænost za prijetno druæenje z 
zahvalo vsem, ki so sodelovali pri 
nastajanju Hiπ’ce πporta. Kamni-
πkim upokojencem in upokojen-
kam je zaæelel veliko prijetnih in 
πportno obarvanih druæenj æupan 
Marjan ©arec. 

Popoldan je potekalo odprtje dveh asfaltiranih cest, in sicer Vaseno-
Sidol in Srednja vas-ZapleËje.

V septembru je bila zakljuËena ureditev obËinske ceste Vaseno-Sidol v 
dolæini 240 metrov. Na celotni dolæini trase πirina ceste znaπa 4 metre in 
πirina mulde 0,5 metra. Vrednost ureditve ceste, ki jo je izvedlo podjetje 
Æurbi Team, je znaπala pribliæno 48.000 evrov. Celotna investicija je zaje-
mala pripravo voziπËa do predpisane trdnosti (nasip tampona), izgradnja 
propustov in drenaæo. V zakljuËnem delu je bilo izvedeno asfaltiranje v 
dolæini 240 metrov in izgradnja mulde. 

Vse zainteresirane obËanke in obËane za najem vrtiËka obveπËamo,  
da so na Duplici pri Kulturnem domu (JakopiËeva ulica) πe vedno 

na voljo povrπine za pridelovanje povrtnin. 
VrtiËke bomo oddajali v najem spomladi, cena pa znaπa 0,18 evra/m2  

in se plaËuje enkrat letno. Obrazce lahko dobite v vloæiπËu  
ObËine Kamnik (soba πt. 1).

Asfaltirani cesti Vaseno-
Sidol in Srednja vas-ZapleËje

SimboliËni prerez traku: æupan Marjan ©arec, podæupanja mag. Ju-
lijana Bizjak Mlakar, podæupan Robert Kokotec in predstavnik KS 
©martno v Tuhinju. 

Na slovesnosti ob uradnem odprtju nove ceste se je zbralo precej ob-
Ëank in obËanov. Cesto je blagoslovil æupnik Simon Lorber, æupan Marjan 
©arec pa je pohvalil voljo krajank in krajanov, da so stopili skupaj in da 
so skupaj s pomoËjo ObËine Kamnik zakljuËili dolgotrajno investicijo in 
asfaltirali πe zadnji odsek ceste Vaseno - Sidol. ≈En sam Ëlovek ne zmore 
postoriti vsega, vsi pa lahko vse!« je pristavil.

Tudi ureditev obËinske ceste Srednja vas-ZapleËje v dolæini 360 metrov 
je bila zakljuËena v septembru. Na celotni dolæini trase πirina ceste znaπa 
3 metre. ObËina je sofinancirala ureditev ceste v vrednosti 17.000 evrov, 
preostala sredstva pa so zagotovili krajani in KS Srednja vas. Celotna 
investicija, ki jo je izvedlo Komunalno podjetje Kamnik, je zajemala pri-
pravo voziπËa do predpisane trdnosti (nasip tampona), izgradnjo pro-
pustov in muld. V zakljuËnem delu je bilo izvedeno asfaltiranje v dolæini 
360 metrov. 

HI©’CA ©PORTA UPOKOJENCEV

Balinarji in Ëlani druπtva, izredno prizadevni pri rasti nove hiπke, so se slovesnega odprtja zasluæeno veselili. 

Podeljena πportna 
priznanja, medalje in 
pokali

Teden dni prej, pa so se kam-
niπki upokojenci, ki jim je πport 
blizu, æe tradicionalno sreËali 

na prvi oktobrski petek, letos 
v gostiπËu Repnik v Vrhpolju 
pri Kamniku. Poveselili so se ob 
kulturnem programu, pesmih in 
narodnozabavnih zvokih, odliËni 
hrani, predvsem pa ob prejemu 
πportnih priznanj, medalj in po-
kalov.

Kamniπko druπtvo, ki v svojih 
vrstah povezuje kar 3300 upo-
kojencev, je s pestrim spletom 
najrazliËnejπih aktivnostih zelo 
razgibano in dejavno. A najbolj 
priljubljene so πportne dejavno-
sti, v katere se vkljuËuje okrog 
400 upokojenk in upokojencev, 
kar je pohvalno, saj si vsi sku-
paj prizadevajo za spodbujanje 
aktivnega tretjega æivljenjskega 
obdobja. 

Kot je povedal Vinko Polak, 
predsednik DU Kamnik, izvajajo 
v druπtvu raznovrstne πportne in 
rekreativne aktivnosti, ki jih sple-
tejo v prijetno druæenje. Najbolj 
πtevilËna je kolesarska sekcija, ki 
se v sezoni poda kar 16-krat na 
kolo, vsako traso prekolesari med 
30 in 40 kolesarjev. ©tevilËne so 
tudi vrste balinarjev, tenisaËev in 
kegljaËev, uspeπna je sekcija pika-
da (æenska ekipa ima naslov dræ-
avnih in pokrajinskih prvakinj), 
dvakrat tedensko organizirajo 
sprehode ... Uspehe in prizadeva-
nja kamniπkih upokojenk in upo-
kojencev je pozdravil tudi æupan 
Marjan ©arec in jim zaæelel πe 
mnogo prijetnih aktivnosti.

SA©A MEJA»

Zaradi remonta  
na planino le peπ

Stara strojnica nihalke na zgornji postaji Velike planine na dan za-
Ëetka remonta ...

... v teh dneh so strojnico odstranili, zalili bodo nove betonske temelje 
in Ëez mesec dni vgradili elemente nove strojne opreme.

Po blagoslovitvi ceste æupnika Danijela Koπtruna in Ëestitkah æupana 
Marjana ©arca, da so s skupnimi moËmi in voljo obËanke in obËani do-
Ëakali tisto, kar so si najbolj æeleli, so novo urejeno in asfaltirano cesto s 
simbolnim prerezom traku tudi uradno odprli.

JANJA ZORMAN MACURA,  
odnosi z javnostmi, ObËina Kamnik Kdaj bo glavna avtobusna 

postaja spet v ponos mestu?
Prvi stik vsakega popotnika z mestom je avtobusna postaja, pa naj bo to 

v Sloveniji ali po svetu. Vendar, kot opozarja svetnik Vido Repanπek, nam 
v Kamniku glavna avtobusna postaja ne more biti v ponos. Zlasti neugled-
na je podoba ob deæevju, ko se morajo ljudje izogibati velikih luæ, zaradi 
razpokanega asfalta na nekaterih delih je videti æelezo armirane betonske 
ploπËe, pa tudi samo okolica je neurejena in potrebna ureditve. 

Mag. Matjaæ Srπa, vodja oddelka za gospodarske javne sluæbe ObËine 
Kamnik, pojasnjuje, da se obËinska uprava zaveda problematike neure-
jenosti avtobusnega postajaliπËa, predvsem poπkodb voziπËa. V letoπnjem 
letu je zato naroËila izdelavo projekta celotne ureditve voziπËne konstruk-
cije avtobusnega postajaliπËa, sanacije armirane betonske ploπËe nad za-
kloniπËem in ureditev odvodnjavanja. Projekt je v zakljuËni fazi, saj je bilo 
predhodno potrebno dobiti vsa soglasja oz. projektne pogoje. Po prvih 
ocenah bo investicija ocenjena na pribliæno 450.000 evrov. Po pridobitvi 
projekta bo obËinska uprava preuËila moænosti sanacije v dveh fazah. 

Vse veË kraj bakrenih ælebov
V zadnjem obdobju se tudi v Kamniku, tako kot povsod po Sloveniji, kar 

vrstijo kraje bakrenih kleparskih izdelkov s cerkva (sv. Primoæ, Kalvarija, 
Æale, farna cerkev in æupniπËe na ©utni ...) in tudi z drugih objektov v 
oæjem srediπËu mesta in v okolici. Pri tem pa se tatovi ne ustavijo niti pri 
bakrenih strelovodih, kar pa predstavlja veliko nevarnost za objekte in 
ljudi. Da udar strele ni redek pojav, je dokaz udara strele v zvonik pod-
gorske cerkve v zadnjem neurju. 

Zato je svetnik Janez Straæar obËinsko upravo povpraπal, kaj namerava 
ObËina Kamnik storiti v zaπËito svojih obËanov in njihovega premoæe-
nja. 

Maja Hauptman, vodja oddelka za premoæenjsko-pravne zadeve obËine 
Kamnik, pojasnjuje, da je v skladu s 3. Ëlenom Zakona o policiji varovanje 
æivljenj, osebne varnosti in premoæenja ljudi v pristojnosti policije. Ob-
Ëinska uprava je s pristojnimi sluæbami (predstavniki policijske postaje 
Kamnik) opravila æe πtevilne razgovore, na katerih je izpostavila navedeno 
problematiko. Ugotovljeno je bilo, da preiskava intenzivno poteka, zato 
zadeve zaradi interesa preiskave ne morejo komentirati. 

ObËina Kamnik je v zaËetku julija 2011 prejela elektronsko sporoËilo 
opozicije, 130 podpisanih sedanjih in nekdanjih Ëlanov NK (uporabnikov 
storitev) s podpisalo peticijo, s katero so skuπali opozoriti sedanje vodstvo 
obËine na nepravilnosti, ki se dogajajo v zadnjih osmih letih v Nogometnem 
klubu Kamnik. Ker je NK Kamnik oseba zasebnega prava, je obËina ne more 
revidirati, je pa zato preverila vse v zvezi s poslovanjem obËinske uprave z 
NK Kamnik v preteklih letih. 

S poroËila revizije, ki je v celoti objavljeno na spletni strani www.kamnik.
si, verodostojni dokument pa je na voljo na ObËini Kamnik, lahko razbe-
remo, da je bila revizija upraviËena, predlog ObËine pa je, da bi ©portna 
zveza Kamnik ukrepala tako, da izvede notranjo revizijo Nogometnega 
kluba Kamnik. 

©e pred konËano revizijo pa je nogometni klub prejel pismo æupana 
©arca, v katerem oËita vodstvu kluba nepravilnosti pri imenovanju pred-
sednika kluba. To je tako razburilo vodstvo kluba, da nepreklicno odstopa s 
poloæaja, v najkrajπem Ëasu bodo sklicali izredno sejo obËnega zbora kluba 
z namenom izvolitve novih organov kluba.

Revizija Nogometnega kluba 
Kamnik je bila upraviËena

Obvestila
ObËanke in obËane obveπËamo,  

da bo v mesecu novembru sreËanje æupana z obËani  
v Ëetrtek, 10. novembra, od 14. do 17. ure.

Hvala za razumevanje.
Janja Zorman Macura

Odnosi z javnostmi 
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Ob krajevnem prazniku KS Mekinje, ki ga praznujemo v spomin na 
9. oktober leta 1300, ko je bil v Mekinjah ustanovljen samostan, je v 
soboto, 15. oktobra, v dvorani Druπtvenega doma potekala æe tradicio-
nalna prireditev. Praznik je tokrat sovpadal s 100-letnico druπtvenega 
doma v Mekinjah. Prireditev, na kateri so nastopali uËenke in uËenci 
PO© Mekinje, Mekinjski oktet, duet Malunca (Matic Smolnikar in La-
ura Zafred) ter ansambel Grintovci, je z vloæki iz takratnih zapisov 
povezoval Tone FtiËar. Poleg bogatega kulturnega programa in dru-
æenja so v soboto simboliËno odprli tudi deloma prenovljene prostore 
druπtvenega doma.

Druπtveni dom je æe sto let srediπËe 
druæabnega æivljenja kraja

Mekinjski druπtveni dom so 
na pobudo krajanov in Ëlanov 
takratnega katoliπkega kultur-
no-prosvetnega druπtva zaËeli 
graditi leta 1909 na zemljiπËu 
tedanjega mekinjskega æupana g. 
Franca Gamsa. Poleg æupana je 
bil idejni vodja graditve druæ-
benih objektov tudi takratni 
mekinjski æupnik Franc Rihar, 
ki je v mekinjski æupniji sluæ-
boval od leta 1893 do 1919. V 
stavbo so takrat vloæili veliko 
prostovoljnega dela in darova-
li mnogo materiala za gradnjo, 

Kulturno druπtvo Mekinje in πe 
dandanes skrbi za organizacijo 
tako πportnih kot v zadnjih le-
tih Ëedalje πtevilnejπih kulturnih 
dogodkov. 

Obnova in vzdræevanje 
druπtvenega doma

V zadnjem obdobju je bilo po-
leg mnogih πportnih in kulturnih 
vsebin, ki polnijo prostore doma, 
veliko naporov, prostovoljnih ur 
in finanËnih sredstev vloæenih 
tudi v obnovo in vzdræevanje 
stavbe. V preteklosti so bili na 
zgradbi narejeni temeljiti pose-
gi, med katerimi velja izpostaviti 
predvsem zamenjavo ostreπja in 
kritine ter parketa, preureditev 
sanitarij, postavitev nadstreπka 
ter obnovo fasade, za kar za-
sluge poleg prizadevnih Ëlanov 
nosijo dosedanji predsedniki dru-
πtva, v zadnjem obdobju Franc 
Smolnikar, Franc Letnar, Uroπ 
Sitar, æal pokojni Miro Petek in 
Gabrijel Resnik, ki so vsak po 
svojih moËeh prispevali k ohra-
nitvi in razvoju doma in dejav-
nosti v njem.

Ob 100-letnici krajevnega 
doma pa so Ëlani ©KDM v za-
dnjem letu, pod vodstvom Brane-
ta Goloba, s pomoËjo donatorjev 
in obËine Kamnik ter KS Meki-
nje naredili πe nov, viπji oder, 
nabavili nove stole, preuredili in 
na novo opremili sejno sobo, ob-
novili podporni zid ter zamenjali 
tla pred vhodom v dom, ki tako 
tudi po 100 letih ostaja srediπËe 
druæenja v kraju, v njem pa se 
skozi leto odvije veË πportnih in 
kulturnih prireditev. Med dejav-
nostmi, ki napolnjujejo dom, gre 
izpostaviti predvsem izredno de-
javno dramsko skupino, ki prav-
ta vikend (21., 22. In 23. oktobra) 
premierno uprizarja svojo novo 
komedijo z naslovom ≈Damski 
krojaË«. 

Praznovanje stoletnice
Na prireditvi ob 100-letnici doma 

so nastopili πtevilni MekinjËani, ki 
so z zanimivim programom raz-
veselili do zadnjega kotiËka napol-
njeno dvorano. Prireditev, ki jo je 
z izvirnimi vloæki iz zgodovinskih 
zapisov vodil Tone FtiËar, so upri-

zorili: uËenke in uËenci PO© Me-
kinje, ki so pod mentorstvom Jane 
Svetec, Tamare BraËiË in Katarine 
Plahuta prikazali svoje dramske, 
πportne in pevske veπËine. Na-
stopili pa so πe duet Malunca, v 
katerem igra MekinjËan Matic 
Smolnikar, ter Mekinjski oktet 

in ansambel Grintovci, ki ju se-
stavljajo veËinoma MekinjËani. Po 
prireditvi je sledilo druæenje, na 
katerem so se po veËini domaËini 
ob zvokih ansambla Grintovci za-
bavali pozno v noË.

MATEJ SLAPAR
Foto: DAMJAN HAN»I»

Vetrovnemu in hlasnemu vre-
menu v Ëetrtek, 13. oktobra, ni 
uspelo skaliti veselega razpoloæe-
nja uËencev in uËiteljev podruæ-
niËne osnovne πole Nevlje. Od 
zaËetka πolskega leta so namreË 
vztrajno pripravljali program s 
pesmicami, plesi in igricami za slo-
vesno odprtje prenovljenih pros-
torov πole. VeËletna prizadevanja 
in potrebe po reπitvi prostorske 
stiske so se ob pomoËi ObËine 
Kamnik konËno uresniËila. 

109 uËencev in 10 uËiteljic so 
z novo uËilnico 5. razreda in 
dveh prenovljenih prostorov, 
nove jedilnice za uËence in pre-
novljene uËilnice 2. razreda, do-
bili sodobnejπe prostore in boljπe 
pogoje za delo in uËenje. Pros-
tore so nujno potrebovali, saj 
so z uvedbo devetletne osnovne 
πole imeli 5 razredov, vendar le 

Odprtje nove uËilnice in prenovljenih prostorov 
PodruæniËne πole Nevlje

CvetliËna preproga  
za praznik 

4 prave uËilnice. V prej neiz-
koriπËenem delu podstreπja je 
nastala prijetna uËilnica, prav 
tako je prijetneje in topleje v 
celotni πolski stavbi, saj so stara 
lesena okna in vrata nadomestila 
sodobna zvoËno in toplotno izo-
lativna, zamenjani so radiatorji. 
Sanirane so instalacije vodovoda 
in kanalizacije.

Med πolskimi poËitnicami je 
domaËe gradbeno podjetje Gradi-
telj priËelo z obnovitveni deli, ki 
so se zakljuËila konec septembra. 
Investicijo, vredno 140.000 evrov, 
je omogoËila ObËina Kamnik. V 
Ëasu gradnje je pouk potekal v 
prostorih æupniπËa v Nevljah. K 
investiciji je prispevala tudi πola, 
saj so z lastnimi sredstvi opremili 
novo uËilnico s pohiπtvom, tablo, 
kupili projekciji v obeh uËilnicah 
(platno, projektor, raËunalnik) ter 

zamenjali radiatorje v uËilnici v 
1. nadstropju.

Slovesnega odprtja so se udele-
æili starπi uËencev, krajani, kamni-
πki æupan Marjan ©arec, ravnatelj 
matiËne O© Frana Albrehta Rafko 
Lah, vodja oddelka za druæbene 
dejavnosti obËine Kamnik Vesna 
Krmavnar, predsednik sveta πole 
Danijel Bezek, predsednica sveta 
starπev Irena PavliË in drugi. 

Mimohod uËencev in uËiteljev 
πole ob spremljavi harmonike je 
napovedal prijetno domaË kul-
turni program slovesnega odprtja 
prenovljene πole. Zbrane je po-
zdravila vodja podruæniËne πole 
Nevlje Vesna Jamπek, uËenci po-
sameznih razredov in pevski zbor 
pa so se predstavili s posreËenimi 
igrami, sodobnimi plesi, glasbo in 
vselej prijetno otroπko pesmijo. 

Rafko Lah, ravnatelj O© Frana 
Albrehta, se je zahvalil vsem, ki 
so sodelovali pri reπevanju pros-
torske stiske podruæniËne πole v 
Nevljah, πe posebej je izpostavil 

Ansambel Grintovci je poskrbel za veselo druæenje krajanov.

Nastop uËencev PO© Mekinje na novem, viπjem odru obnovljenega druπtvenega doma.

Obiskovalci, ki so do zadnjega kotiËka napolnili dvorano, so s tem na najlepπi naËin poËastili praznovanje 
krajevnega praznika in 100 let Druπtvenega doma v Mekinjah.

Kljub neprijaznemu vremenu se je slovesnosti udeleæilo lepo πtevilo starπev uËencev in krajanov, saj so bili vese-
li, da so se konËno uresniËila veËletna prizadevanja in potrebe po reπitvi prostorske stiske podruæniËne πole. 

Za slavnostne govore in prerez traku so uËenci neveljske πole tokrat 
izdelali prav posebno cvetliËno preprogo iz papirja, ki so ga poslikali 
z raznobarvnimi cvetovi. Tako je bil πe bolj slovesen trenutek, ko so 
trak prerezali vodja P© Nevlje Vesna Jamπek, æupan Marjan ©arec in 
ravnatelj O© Frana Albrehta Rafko Lah. 

UËenci in uËitelji podruæniËne osnovne πole Nevlje so od zaËetka πolskega leta zavzeto in z veseljem pripravljali program s pesmicami, plesi in 
igricami za slovesno odprtje prenovljenih prostorov πole.

kron. Na dan odprtja doma, 11. 
junija 1911, je priπel v Mekinje 
in imel slovesen nagovor tudi 
tedanji slovenski narodni budi-
telj in voditelj in utemeljitelj 
krπËanskega socializma dr. Janez 
Evangelist Krek.

Druπtveni dom je na zaËetku 
sluæil predvsem kulturnim vsebi-
nam in dramskim igram, ki so 
jih prirejali Ëlani 5. oktobra 1903 
leta ustanovljenega ≈Slovenskega 
katoliπkega prosvetnega druπtva«, 
ki je bil vse do leta 1941 nosilec 
kulturnega in narodno-zavednega 

toda zaradi zapletov so dom 
lahko odprli πele leta 1911 . 
Gradnja doma je stala okrog 
18.000 avstro-ogrskih kron, Ëe 
bi pa raËunali tudi prostovoljno 
delo, bi bil znesek okoli 25.000 

æivljenja v Mekinjah. Druπtvo je 
bilo med 2. svetovno vojno uki-
njeno, po njej pa je bilo ustanov-
ljeno Telovadno vzgojno druπtvo 
Partizan Mekinje, ki se je leta 
1997 preimenovalo v ©portno 

razumevanje starπev in gospoda 
æupnika, ki je odstopil uËilnico 
in omogoËil nemoten pouk. 

Da je tovrstno sodelovanje, 

medsebojna pomoË ter razume-
vanje vredno vseh pohval je po-
udaril tudi æupan Marjan ©arec. 
UËencem in uËiteljem je zaæelel 

prijetno poËutje v novih prosto-
rih, ki so bili urejeni v relativno 
kratkem Ëasu.

SA©A MEJA»
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Na hipodromu v Komendi je od 7. do 9. oktobra potekal jesenski sejem 
kmetijske, gozdarske in gradbene mehanizacije v organizaciji Konjeni-
πkega kluba Komenda. Tradicionalni sejem se skupaj s spomladanskim 
zadnja leta uspeπno postavlja ob bok najveËjim tovrstnim sejmom doma 
in v tujini, tako po πtevilu razstavljavcev kot tudi po raznovrstni ponudbi 
in pestremu sejemskem programu. Zanimivost tokratnega sejma je bila 
predstavitev proizvajalcev sistemov ogrevanja na biomaso in sistemov za 
pridobivanje energije na naraven naËin.

Na 24 tisoË kvadratnih metrih 
razstavne povrπine so se predsta-
vili izdelovalci in prodajalci stro-
jev in opreme iz Slovenije in tudi 
iz tujine ter razliËne ustanove in 
druπtva. Izredno pestra je bila se-
jemska stojniËna ponudba, zato ni 
presenetljivo, da se ne le moπki, 
temveË druæine odpravijo na sejem 
v Komendo, saj tam prav gotovo 
najdejo marsikaj uporabnega. Kot 
smo opazili, precej obiskovalcev 
pride æe zaradi dobrega sejemske-
ga vzduπja, nastopov narodno-za-

sejma je obiskovalce in goste na-
govoril predsednik Konjeniπkega 
kluba Alojz Lah, ki je organiza-
cijo sejma prviË predal v roke 
Stanetu ©tebetu. V spremljajoËem 
programu so nastopile maæoretke 

iz Komende, otroπka folklorna 
skupina Avrikelj, uËenci Osnovne 
πole Moste ∑ Komenda, folklora 
DU Komenda in veteranski pihal-
ni orkester Mengeπ. 

ANITA MEJA»

V okviru toËk VEM (≈Vse na enem mestu«), ki jih Center za razvoj Litija 
upravlja v Litiji, Domæalah in v Grosupljem, bomo za potencialne pod-
jetnike in rastoËa podjetja tudi v prihodnjih mesecih izvajali brezplaËne 
delavnice. 

Delavnice za potencialne podjetnike:
Kako registriram svoje podjetje? 
Na obmoËju Srca Slovenije je veliko posameznikov s podjetniπkimi ide-

jami, vendar nimajo poguma za realizacijo in ustanovitev svojega pod-
jetja. Postopek ustanovitve in osnovni pregled stroπkov podjetja bomo 
potencialnim podjetnikom predstavili na delavnicah v Litiji, Domæalah 
in v Grosupljem:

OKTOBER:
Torek, 25. oktober, ob 16. uri, Sejna soba ObËine Litija, Litija
Sreda, 26. oktober, ob 17. uri, Obrtna zbornica Grosuplje, Grosuplje
»etrtek, 27. oktober, ob 17. uri, Domæalski dom, Domæale

NOVEMBER: 
Torek, 22. november, ob 16. uri, Sejna soba ObËine Litija, Litija
Sreda, 23. november, ob 17. uri, Domæalski dom, Domæale
Sreda, 23. november, ob 17. uri, Obrtna zbornica Grosuplje, Grosuplje

Delavnice za podjetnike zaËetnike  
in delujoËa podjetja:

Delavnica Gradniki uspeπnega posla
Gospodarska kriza je obdobje, ko se podjetniki priËnejo spraπevati kako 

naprej. V svoje predavalnice bomo povabili mednarodno priznane pre-
davatelje, ki spodbujajo inovativno podjetniπtvo. V seriji dveh delavnic 
po 4 ure bodo podjetniki lahko sliπali primere dobrih praks in se seznanili 
z najnovejπimi metodami vodenja in razvoja podjetij.

1. del: torek, 25. oktober, ob 15. uri, Stara knjiænica Mengeπ, Mengeπ 
2. del: sreda, 26. oktober, ob 15. uri, Stara knjiænica Mengeπ, Mengeπ 

Delavnica Kako se internacionalizirati in kam?
Pripravljamo tudi delavnice na temo internacionalizacije, v kateri bodo 

podjetniki, ki razmiπljajo o vstopu na tuje trge, dobili informacije iz prve 
roke. Predavala bo izkuπena podjetnica, ki je podjetje preselila v tujino, 
sedaj pa nudi podporo in svetovanje internacionalizaciji slovenskih pod-
jetij v tujino. 

»etrtek, 10. november, ob 14. uri, Domæalski dom, Domæale
»etrtek, 10. november, ob 17. uri, Sejna soba ObËine, IvanËna Gorica

Delavnica ZakljuËni raËuni za s.p. in d.o.o.
Si sami vodite raËunovodstvo in se spraπujete, Ëe boste uspeli pripraviti 

zakljuËne raËune? Usposabljanje in praktiËni nasveti na delavnici ZakljuËni 
raËuni za s.p. in d.o.o., ki bodo: 

»etrtek, 24. november, ob 10. uri, Stara knjiænica Mengeπ, Mengeπ
»etrtek, 24. november, ob 13. uri, Sejna soba ObËine, IvanËna Gorica
VeË informacij in prijave na brezplaËne delavnice po telefonu na 083 

892 418 in 01 89 62 714 ali e-mail naslovih domzale@razvoj.si in info@-
razvoj.si.

Priloænosti za nova 
podjetniπka znanja

»lani ObmoËne obrtno-pod-
jetniπke zbornice Kamnik (OOZ 
Kamnik) so letos ponovno na-
stopali na 44. Mednarodnem 
obrtnem sejmu v Celju. Vsa leta 
nastopanja na MOS-u se vrstijo 
razprave o primernem Ëasu, saj 
istoËasno poteka tudi velik dogo-
dek v Kamniku ∑ Dnevi narodnih 
noπ. O promociji na lokalnem 
nivoju ali predstavitvi na sejmu 
mednarodnega znaËaja ∑ o tem bo 
potekala razprava prihodnje leto. 

Zbornica je v preteklosti na-
stopala v hali A, v okviru Go-
renjske regije OOZ oziroma 
Obrtno-podjetniπke zbornice Slo-

Celjski sejem kot odliËna 
priloænost za nova znanja 
in promocijo drobnega 
gospodarstva 

venije. V tej dvorani so se vrstili 
razliËni dogodki. Poleg predsta-
vitve raznovrstnih izdelkov obrt-
ne dejavnosti, obrti podobne ali 
domaËe in umetnostne obrti so 
se obiskovalci lahko izobraæevali, 
bili deleæni svetovanj itd., vendar 
veËjega obiska ni bilo zaznati. 

Sejem MOS beleæi letno okrog 
150.000 obiskovalcev, celotna 
razstavljena povrπina pa obsega 
65.000 m2. RazliËne hale ima-
jo razliËne utripe, zato je bila 
odloËitev zbornice, da zamenja 
dvorano, ki ima veliko obiska, 
torej hala K, pravilna. Poleg do-
bre kapljice in kulinarike so si 

obiskovalci lahko ogledali tudi 
izdelke slovenskega izvora, torej 
podjetnikov iz ObËine Kamnik 
in Komenda. 

Sejem ohranja pomembno 
vlogo ne samo v marketinπkem 
okolju, temveË omogoËa, da ob-
iskovalci izdelke neposredno vi-
dijo, preizkusijo, se dogovorijo 
z razstavljalci. Zanimive so bile 
sveËe iz tekoËega voska ali sveËe, 
ki imajo sporoËila, ko zagorijo 
kot npr. ≈Vse najboljπe!«, modne 
pletenine so posebej zanimale ne-
ænejπi spol, spraπevali pa so tudi 
po kovinskih ograjah, stopnicah, 
ali pa iskali metle, ki bi kot za 
πalo same pometale. 

Zavedanje celovitosti ponud-
be izdelkov in storitev motivira 
tudi sodelujoËe iz OOZ Kamnik. 
V hali K so se na 80 kvadrat-
nih metrih razstavnega prostora 
predstavili: Rebol Drago s.p. ∑ πËe-
tarstvo, Pax d.o.o. ∑ Janez Stele, 
sveËarstvo, GrzinËiË Damjan s.p. 
∑ kljuËavniËarstvo, ©penko KoËar 

Jana s.p. ∑ pletenine ©penko in 
Kmetija AG, Vrtnarija in cvetli-
Ëarstvo, Gaπperlin Lojze.

Poleg razstavljenih izdelkov 
so obiskovalci spremljali tudi 
filmsko predstavitev procesa 
dela vsakega razstavljalca, kar je 
bilo πe posebej zanimivo. Veliko 
obiskovalcev, pa tudi uËencev iz 
osnovnih ter poklicno-strokovnih 
πol je prejelo promocijska gradi-
va, vkljuËno s turistiËno predsta-
vitvijo mesta Kamnik. Zbornica 
je v Ëasu sejma organizirala po-
slovno sreËanje s krajπim kultur-
nim programom, ki sta ga po-
pestrila citrar Tomaæ Plahutnik 
in planπar z Velike planine, ki je 
postregel z domaËim maslom. 

Cilj delovanja zbornice je 
vzpodbujanje Ëlanstva za pro-
mocijo drobnega gospodarstva, 
zato je vsem Ëlanom sofinanci-
rala stroπke razstavljanja v viπini 
500 evrov in omogoËila cenejπi 
nakup vstopnic za ogled sejma. 

IRENA TONIN 

bavnih ansamblov in okusne do-
maËe gostinske ponudbe, sreËanj 
in druæenj s prijatelji in znanci, ali 
pa pridejo le ≈malo pogledat«. 

©e pred odprtjem sejma smo 
lahko v Kulturnem domu v Ko-
mendi v sodelovanju s KGZS in 
Kmetijskim Inπtitutom Slovenije 
posluπali predavanje o krompir-
ju s predstavitvijo novih sort in 
kriæancev, o pridelavi in prede-
lavi zelenjave in poljπËin ter da-
vËni zakonodaji na kmetiji. Na 
slavnostni prireditvi ob odprtju 

V Termah Snovik je minuli konec 
tedna potekal prvi interaktivni lo-
kalni forum Projekta GEO.POWER 
za spodbudo uporabe geotermal-
nih toplotnih Ërpalk, ki so se ga 
udeleæili domala vsi Ëlani ≈verige« 
z geoloπkega in tehnoloπkega po-
droËja, od primerov do nosilcev za 
izkoriπËanje in uporabo virov, s po-
droËij organiziranosti ter moænega 
oblikovanja dobre prakse pri nas. 
Organizatorja sta bila Geoloπki za-
vod Slovenije ter Zarja Kovis d.o.o. 
Kamnik, ki ima na tem podroËju 
æe vrsto izkuπenj pri raziskovanju 
in pridobivanju moænosti in znanj 
za dobre prakse in je eden glavnih 
nosilcev v dræavi na tem podroËju. 

Joerg Prestor, vodja projekta 
∑ Geoloπki zavod Slovenije:
≈To je prvi lokalni forum, namenjen 
seznanitvi s primeri dobrih praks, 
ki so bili izbrani iz 12 dræav. Na 
teh primerih dobrih praks hoËemo 
ugotoviti, kako so prenosljivi v naπ 
sistem glede naravnih, ekonomskih 
in socialnih ureditev. Naredili bomo 
analizo moænosti prenosov in naËrt, 
kako spodbuditi oziroma kako od-
pravljati ovire, ki prepreËujejo, da bi 
se ti sistemi pri nas hitreje razπirjali. 
Gre za obnovljive vire in njihovo 
vkljuËevanje v operativne programe 
in v Ërpanje kohezijskih skladov.«

Znano je, da je v Sloveniji v zavrta-
nih vrtinah kar precej ≈zavrtanega« 
denarja. Je tukaj moË najti kakπne 
uporabne reπitve?

≈Res je æe kar nekaj vrtin, ki ima-
jo temperaturo vode med 15 in 24 
stopinjami, kar morda ni direktno 
uporabno za bazene. Je pa ta voda 
primerna za izkoriπËanje s toplotni-
mi Ërpalkami. Ta potencial bi bilo 
potrebno prvenstveno izkoristiti. Po-
membno je najprej informiranje o 
razpoloæljivih tehnologijah. NajveËja 
ovira pa so (visoke) investicije. A 

Spodbuda za uporabo 
geotermalnih toplotnih 
Ërpalk

dolgoroËno so ti prihranki veliki in 
dobe vraËanja niso tako dolge; 5, 
7, 10 let. Tudi ta informiranost je 
preslaba in zato pomembna in po-
trebna. Drugo, kar je odloËilno za 
investitorje, pa je stalnost subvencij 
in zaupanje vanje. 

Dræava ima razπirjen sistem spod-
bud. Bolj gre za to, koliko je ener-
getsko uËinkovit. Nekaj bi se dalo 
narediti pri zmanjπanju stroπkov za 
porabo elektriËne energije pri tistih 
porabnikih, ki to energijo porab-
ljajo. Druge dræave spodbujajo bolj 
kompleksne sisteme z upoπtevanjem 
uËinkovitosti pridobljene toplote.

Ivan Hribar, direktor podjetja 
Zarja Kovis Kamnik: 

≈Bistvo tega lokalnega foruma 
je, da skuπamo πirπi javnosti pred-
staviti ta projekt. Obravnavali smo 
12 primerov dobrih praks iz 9 
dræav, kako se je lotevajo, kakπne 
energetske in ekonomske rezultate 
dosegajo in kakπen je deleæ k zma-
njπanju CO2. Za naπe podjetje Zarja 
Kovis v Kamniku je ta projekt πe 
posebno zanimiv. To je vizija naπega 
podjetja, saj delamo na energetski 
uËinkovitosti in na okolju prijaznih 
tehnologijah.« 

Znano je, da imate æe kar nekaj iz-
kuπenj na tem podroËju.

≈V letu 2009 smo razvili tehnolo-
gijo izkoriπËanja nizkotemperaturnih 
termalnih vrtin. V tej razvojni na-
logi smo obdelali 15 takπnih vrtin 
v Sloveniji iz preteklosti. Ugotovili 
smo neprecenljivo energetsko vred-
nost, πkoda pa je, ker je bilo v te 
vrtine investiranih veË milijonov ev-
rov, danes pa ne sluæijo niËemur. Mi 
ugotavljamo, da bi se ta ugotovljeni 
obnovljivi geotermalni potencial lah-
ko porabil v energetske, turistiËne, 
rekreacijske, hortikulturne namene 
glede na prostorninske zmogljivosti 
in kvaliteto vode.

Trenutno obdelujemo tri tovrstne 
projekte v Sloveniji. Tu pa so πe 
æe omenjeni primeri dobrih praks, 
ki so bili predstavljeni na lokalnem 
forumu. To je nedvomno dodatna 
strokovna podpora k naπemu raz-
voju in viziji, kako te energetske 
potenciale v Sloveniji bolje izkori-
stiti.« 

Kaj si obetate od projekta Geopo-
wer? 

≈Predvsem æelimo ugotoviti, ka-
kπni so ti primeri dobrih praks gle-
dano z energetskega zornega kota, 
z vidika inovativnosti in novosti. 
Ugotavljam, da ti primeri niso tako 
novi in nepoznani Sloveniji. Smo pa 
πe precej oddaljeni od njih in prav 
je, da podroËje geotermalne ener-
gije pospeπimo v nacionalni bilanci 
moænih virov energije. Geosonde za 
manjπe objekte so æe precej poeno-
stavljene, zato tu ni veËjih (admini-
strativnih) ovir. Lahko bi govorili le 
o slabem poznavanju med strokov-
njaki, projektanti in s tem tudi v 
πirπi javnosti. VeËji problem pa je v 
vrednosti investicij, kjer bi morala 
dræava bolj spodbujati dolgoroËne 
reπitve; kot je na primer pri foto-
voltajiki.«

Blaæ KavËiË, predsednik Dræav-
nega sveta:

≈V Dræavnem svetu se s proble-
matiko obnovljivih virov energije in 
sodobnih trendov energetike zelo 
veliko ukvarjamo. To je eden bi-
stvenih delov sodobne druæbe. Pri 
geotermalni energiji ne gre toliko za 
alternativni, ampak za primarni vir, 
ki ga v Sloveniji bistveno premalo 
izkoriπËamo. Podpreti je potrebno 
bolj intenzivno opiranje na ta vir, 
ki je v Sloveniji bogat, a bistveno 
premalo razumljen in izkoriπËen.« 

Prvi lokalni forum Geopower je 
po oceni udeleæencev dosegel priËa-
kovani namen in cilje, saj so bili na 
njem vsi, ki so v tej energetski verigi. 
Delavnice so prikazale sedanje raz-
mere in opozorile na postopke in te-
æave pri pridobivanju dovoljenj ter 
na nujnost boljπega informiranja na 
tem podroËju. 

Pripravil ANDREJ ÆALAR

Æivahen sejemski utrip v Komendi
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TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

Dom kulture Kamnik
www.domkulture.org ,  
031/775 700 ali 01/839-76-06
Podaljπan vpis do Ëetrtka, 27. oktobra 2011
KD Priden moæic in Dom kulture Kamnik
VPIS GLEDAL©KIH ABONMAJEV ZA SEZONO  
2011/12

»etrtek, 20. oktobra 2011, ob 18.00
Neca Falk in MaËja godba
MA»JE MESTO
Koncert za otroke
Abonma Kam’nËek in za izven
Vstopnina: 6 eur

Sobota, 22. oktobra 2011, ob 10.00
SRE»ANJE DRU©TVA CIVILNIH INVALIDOV  
SLOVENIJE
ZakljuËena prireditev

»etrtek, 27. oktobra 2011, ob 19.30
Otvoritev gledaliπke sezone Doma kulture Kamnik!
SiTi Teater BTC
HAROLD PINTER: PREVARA
Intimna komiËna drama
Igrajo: Jernej ©ugman, Uroπ Fürst in Maπa Derganc
Maistrov abonma in za izven
Vstopnina: 15 eur / 12 eur dijaki, πtudentje in upokojenci

»etrtek, 3. novembra 2011, ob 19.30
Lee White in Stephen Sim
CRUMBS CLASSIC SHOW
Gledaliπka improvizacija v izvedbi vrhunskega kanadskega 
dueta
Abonma Veronika in za izven
Vstopnina: 8 eur / 6 eur dijaki, πtudentje in upokojenci

ß
Meπani pevski zbor Cantemus Kamnik
www.zbor-cantemus.si
Petek, 21. oktober 2011, ob 20. uri,  
FranËiπkanska cerkev v Kamniku
Koncert: Grudnove ©mikle in Cantemus
VeËer zborovske glasbe

ß
MatiËna knjiænica Kamnik
www.kam.sik.si, 01 320 55 86
»etrtek, 27. oktober 2011, ob 19. uri v  
Knjigarni Sanje
Hafis: Zapleπi z menoj
Vodi: Barbara BoæiË

Sreda, 2. november 2011, ob 9. uri v Druπtvu  
upokojencev Kamnik
Khaled Hosseini: Tek za zmajem, TisoË veliËastnih sonc
Vodi: Ivanka UËakar

ß
MedobËinski muzej Kamnik
www.muzej-kamnik-on.net
»etrtek, 27. oktober 2011 ob 18.00 v Galeriji Miha 
Maleπ
Predavanje mag. Vande Rebolj 
KamniËan JANEZ NEPOMUK ©LAKAR (1791 - 1863)

Jernej
ŠUGMAN

Maša
DERGANC

Uroš
FÜRST

SiTi Teater BTC: PREVARA
intimna komična drama

Dom kulture Kamnik, četrtek, 27. oktobra 2011, ob 19.30

Rezervacije in nakup vstopnic: 031 775 700 in info@domkulture.org, več na: www.domkulture.org.

Mestna godba Kamnik-orkester, ki s svojo 165-letno zgodovino 
delovanja sodi med sestave, ki pomembno oblikujejo kulturno po-
dobo mesta pod Grintovci, je pred kratkim gostoval v ©paniji. Na 
turnejo jih je s spodbudnimi besedami in æeljami, da bi kar najlepπe 
predstavili Kamnik, pospremil kamniπki æupan Marjan ©arec.

V katalonskem mestu Calella, ki leæi na meji med Costa Bravo in 
Costa Maresma, je letos potekal æe 24. festival, imenovan Oktoberfest. 
Da ne bo zmote, tukaj ne gre za klasiËen oktoberfest, ki ga poznamo 
z Bavarske, temveË gre za festival, ki zdruæuje pihalne orkestre iz 
vse Evrope in tudi z drugih celin. Naπi godbeniki in godbenice so 
tokrat sodelovali æe ËetrtiË. Skupaj z njimi so nastopile tudi maæo-
retke Veronika. 

Po devetnajstih urah voænje z avtobusom smo kmalu po prihodu 
æe sodelovali v povorki vseh osemindvajsetih godb, ki so sodelovale v 
prvem tednu festivala (festival traja tri tedne). Povorka je po dolæini 
primerljiva s kamniπko povorko ob DNN, kar pa ni utrudilo na-
stopajoËih, saj so se zveËer udeleæili uradne otvoritve, kjer so iz rok 
tamkajπnje æupanje za Ëetrto sodelovanje prejeli zlato plaketo. Pred 
svojim prvim koncertom so KamniËani prisluhnili in dajali podporo 
kolegom iz DivaËe in Zidanega mostu, kar so jim ti tudi vrnili. Na 
osrednjem prireditvenem prostoru, ki sprejme 3000 obiskovalcev, 
so kamniπki godbeniki pod taktirko dirigenta Martina DukariËa veË 
kot navduπili. Poln avditorij so oËarali s popularnimi skladbami raz-

Pevke in pevci pevskega zbo-
ra PGD ©marca smo v soboto, 1. 
oktobra, nastopili na 27. sreËanju 
gasilskih pevskih zborov, ki ga je 
v sodelovanju z Gasilsko zvezo 
Slovenije gostilo Prostovoljno 
gasilsko druπtvo Dornberk. Ga-
silsko druπtvo v osrËju Vipavske 
doline letos praznuje 100. oblet-
nico ustanovitve ter 60. obletnico 
neprekinjenega delovanja in del 
praznovanja je bila tudi tokratna 
zborovska revija.

Topel jesenski dan nam je po-
lepπal izlet na Primorsko, kjer smo 
se sreËali s starimi znanci in no-
vimi pevci, saj jih sodeluje vsako 
leto veË. Nastopilo je 14 zborov 
v akustiËnem amfiteatru Osnov-
ne πole Dornberk. Gostiteljem so 
priskoËile na pomoË predstavnice 
Druπtva kmeËkih æena iz Dornber-
ka, ki so povezovale prireditev in 
za nastopajoËe pripravile domaËe 
dobrote.

©marski gasilski pevski zbor z 
zborovodkinjo Veroniko ©arec 
je svoje druπtvo in kamniπko ob-
Ëino uspeπno zastopal s koroπko 

27. REVIJA GASILSKIH PEVSKIH ZBOROV

ljudsko pesmijo DeËva, poglej me 
prav. To je naπa tretja udeleæba 
na sreËanjih in zagotovo ne zad-
nja, saj so nastopi dobra motiva-
cija za udeleæbo na pevskih vajah. 
Vedno veËja prepoznavnost med 
gasilskimi zbori pa nam pomeni 
potrditev in vzbuja ponos ter ve-
selje, ker s svojim petjem prispe-
vamo k slovenski gasilski kulturi.

Helena ©trukelj za PGD ©marca

liËnih æanrov, ko pa so se zasliπali zvoki Avsenikovih skladb, so bili 
navzoËi na nogah. Zgodba se je ponovila tudi dan pozneje, ko so 
nastopili na osrednjem trgu pred cerkvijo sv. Marije in sv. Nikolaja. 
Ob zadnji skladbi ≈Slovenci« se jim je pridruæila πe Godba slovenskih 
æeleznic iz Zidanega mostu in skladba, ki jo godbe najraje igrajo, je 
zazvenela zares veliËastno.

Prosti Ëas je bil kot nalaπË za oglede, tudi katalonske prestolnice 
Barcelone. Æivahno je bilo na tamkajπnji trikilometrski plaæi, saj so bile 
temperature ozraËja in morja πe zelo poletne. Vsekakor pa je druæenje 
v ©paniji pomenilo utrjevanje prijateljstva in pripadnosti, kar je za 
godbo πe kako pomembno. Med nastopi so poskrbeli tudi za promo-
cijo Kamnika, saj je ena izmed spremljevalk, odeta v narodno noπo, 
navzoËim delila liËne prospekte, godbenice, godbeniki in maæoretke 
pa so bili med koncertom na prostem obleËeni v majice s kamniπkim 
logotipom. Mestna godba Kamnik je zaËrtani cilj gostovanja v ©pa-
niji opravila z odliko, pri tem pa niso pozabili, da je pred njimi æe 
decembrski prazniËni koncert. MogoËe so se tega πe najbolj zavedali 
ob prihodu domov, ko so iz poletja priπli pod zasneæene kamniπke 
Alpe. Po devetih dneh druæenja se je druæba razπla z lepimi vtisi 
in s ponosom, saj so obrnili pomemben list v zgodovini kamniπkega 
godbeniπtva. »e vas zanimajo takπne in podobne dogodivπËine, ki jih 
doæivljajo kamniπki glasbeniki, predvsem pa, da gojite ljubezen do 
glasbe, se lahko pridruæite Mestni godbi Kamnik. B. S.
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Mestna godba Kamnik  
navduπila tudi v ©paniji
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Kot je znano, bodo volitve v Dræavni 
zbor Republike Slovenije potekale v nede-
ljo, 4. decembra 2011. Javnosti se æe pred-
stavljajo kandidatke in kandidati, ki bodo 
nastopili na volitvah. Novo Slovenijo bo v 
obËini Kamnik zastopal mag. Matej Tonin, 
prepoznavni kamniπki obËinski svetnik in 
nekdanji kandidat za æupana. Tonin je ma-
gister politologije, avtor knjige ≈Zakaj so se 
razπli junaki osamosvojitve?« in podjetnik.

»eprav je mag. Matej Tonin predstavnik 
mlajπe generacije, ima vsekakor veliko politi-
Ënih izkuπenj. S politiko se ukvarja æe deset 
let, nekaj let je delal tudi v slovenskem parlamentu kot strokovni sode-
lavec poslanske skupine Nove Slovenije. V zadnjem letu opravlja funk-
cijo podpredsednika NSi. Lansko leto je kandidiral za æupana in s 23 % 
glasov dosegel soliden rezultat. Pred tremi leti je na dræavnozborskih 
volitvah dosegel 8 % glasov, kar je bil daleË najboljπi rezultat med 
kandidati NSi in bi bil æe leta 2008 izvoljen za poslanca, Ëe bi NSi 
v vsej dræavi dobila dobrega pol odstotka veË. Glede na posebnosti 
kamniπkega volilnega okraja ima tudi na letoπnjih volitvah med kam-
niπkimi kandidati prav Tonin najveË moænosti za izvolitev. Narava 
proporcionalnega volilnega sistema je paË takπna, da ima najboljπe 
moænosti za izvolitev tisti kandidat, ki najbolj preseæe rezultat svoje 
stranke.

Pred tremi leti je mag. Matej Tonin ustanovil podjetje Vizijo 
∑ agencijo za komuniciranje. Podjetje se ukvarja z mediji, video-
produkcijo in zaloæniπtvom. ≈Podjetje sem ustanovil v Ëasih, ko se je 
zaËela gospodarska kriza. Ko so druga podjetja propadala, je nam uspe-
lo preæiveti zaradi vztrajnosti in trdoæivosti,« pojasnjuje Tonin. Kot πe 
dodaja, je na lastni koæi izkusil teæke gospodarske razmere, zato 

Tonin bo kandidiral za poslanca
od nove vlade priËakuje, da bo vse napore vloæila v gospodar-
sko okrevanje Slovenije. ≈Gospodarske razmere so slabe. Od leta 
2008 pa do danes se je zadolæenost Slovenije poveËala iz 22 % na 43 % 
BDP. Javni dolg Slovenije se je torej v Ëasu Pahorjeve vlade podvojil, zato 
je za gospodarsko okrevanje Slovenije nujno, da Ëim prej uravnoteæimo 
proraËun. Porabimo lahko le toliko, kot ustvarimo,« je prepriËan Tonin. 
≈Iz lastnih izkuπenj vam lahko povem, da moramo nujno odpraviti plaËilno 
nedisciplino, saj neplaËevanje raËunov uniËuje tudi zdrava podjetja. Dræava 
mora presekati ta zaËarani krog,« poudarja Tonin. Glede zmanjπevanja 
javne uprave Tonin meni, da so pobude o tretjinskem ali poloviËnem 
odpuπËanju demagogija in pojasnjuje: ≈Ozrite se okrog sebe in se vpra-
πajte, katerega uËitelja, katerega zdravnika, katerega uradnika na obËini ali 
upravni enoti boste odpustili? Edino realno je zmanjπevanje javne uprave 
po naravni poti, torej z upokojevanjem, kar pomeni 1 do 2 % letno.« Se pa 
Tonin zavzema za veËjo uËinkovitost javne uprave in pravi: ≈Nespre-
jemljivo je, da dræavljani svojih dobrih podjetniπkih idej ne morejo uresniËiti 
zaradi poËasnosti ali okornosti javne uprave. Tako dnevno izgubljamo delo-
vna mesta. V delovanje javne uprave moramo uvesti veË trænih principov in 
veË odgovornosti. Sedaj so vsi uradniki enako plaËani, tisti, ki delajo, in tisti, 
ki ne delajo. Dobri bi morali biti nagrajeni, slabi pa kaznovani.«

Pri volitvah poslancev se velikokrat postavlja vpraπanje, kaj po-
samezen poslanec lahko naredi za obËino, iz katere prihaja. Po 
besedah izkuπenih raziskovalcev slovenskega parlamentarizma so 
najbolj uspeπni in za domaËo obËino lahko naredijo najveË tisti 
poslanci, ki zasedajo pomembno mesto v posamezni stranki. Mag. 
Matej Tonin izpolnjuje vse kriterije za dobrega in uspeπnega poslan-
ca, konËno besedo pa bodo seveda imeli volivci 4. decembra. Æelim 
si, da bi bila ustreznost lokalnega kandidata pomemben kriterij pri 
njihovi odloËitvi.

PRIMOÆ ZUPAN,
tajnik NSi Kamnik

Iz poslanske pisarne
Na tiho umaknjen sporni zakon  
o javnih zavodih

Dne 5.10.2011 je bil na parlamentarnem 
odboru (na tiho) umaknjen sporni Predlog 
zakona o izvajanju dejavnosti sploπnega po-
mena bivπe Zaresove ministrice Irme PavliniË 
Krebs. Pred tem ga je æe potrdila vlada in tudi 
poslanci v prvi parlamentarni obravnavi.

Zakon je predlagal prenos premoæenja z 
obËin in dræave na javne zavode, ki bi postali 
finanËno in organizacijsko samostojna ter ko-
mercialna podjetja z moænostjo vstopa zaseb-
nega kapitala. »e bi bil zakon sprejet, bi Ëez nekaj let javni zavodi izginili v 
zasebnih æepih, mnogi ljudje pa si ne bi mogli privoπËiti zdravljenja, πolanja, 
domov za starejπe ipd. Socialna dræava bi izginila. Temu sem nasprotovala 
skupaj s predstavniki okoli 800.000 dræavljanov.

PrepriËana sem, da bi bil zakon sprejet na oktobrski parlamentarni seji, 
v kolikor ne bi z medijsko pozornostjo spornemu zakonu zaradi izstopa iz 
SD dosegla, da je priπlo do umika zakona. S tem je bil prvi namen mojega 
izstopa iz stranke doseæen. 

KonËalo se je zbiranje ponudb za prodajo Æelezniπkega 
zdravstvenega doma Ljubljana 

Z izstopom iz SD sem opozorila πe na veË milijonski posel s stavbami in 
zemljiπËi na elitnih lokacijah po mnogih mestih v Sloveniji, ki ga omogoËa 
prodaja Æelezniπkega zdravstvenega doma Ljubljana. Zdravstveni dom je bil 
iz javnih sredstev zgrajen leta 1953, nato pa leta 1991 brezplaËno prenesen 
na javno podjetje Slovenske æeleznice, ki je v lasti dræave. Za nakup naj bi 
se zanimal odvetnik Senica, zasebna zavarovalnica Alenke ÆnidarπiË Kranjc 
- ene najbogatejπih Slovenk in zasebni zdravniπki krogi. 

Ker se najbolj odgovorni za varovanje javnega interesa na podroËju 
zdravstva, to so premier, prometni in zdravstveni minister, na moje po-
zive k zavarovanju javnega interesa na podroËju zdravstva doslej πe niso 
odzvali, sem pozvala æupana Mestne obËine Ljubljane (MOL), naj to stori 
MOL. Upam, da se premoæenje javnega interesa za zdravstvo ne bo izgubilo 
v zasebnih rokah.

Moæen odvzem premoæenja nezakonitega izvora  
od 1.1.1990 naprej

Na pristojnem parlamentarnem odboru je bil sprejet predlog, ki sem ga 
predlagala avgusta 2011 in predstavila na tiskovni konferenci, po katerem 
bo moæno izvesti finanËno preiskavo za odvzem premoæenja nezakonitega 
izvora od 1.1.1990 dalje. Prvotni predlog zakona je dovoljeval poseg le 5 let 
nazaj in v nekaterih primerih le 1 leto nazaj. Upam, da bo zakon s takπno 
vsebino sprejet tudi na oktobrski parlamentarni seji, saj poslanci nekaterih 
strank zakonu ostro nasprotujejo.

»lani gibanja za javno zdravstvo æelijo, naj ostanem  
v politiki - odloËila sem se za DeSUS

Po izstopu iz SD sem se æelela umakniti iz politike. Nato pa so me Ëlani 
Gibanja za ohranitev in izboljπanje javnega zdravstva prepriËali, da je po-
membno, da ostanem v politiki. »eprav sem poslanka le dve leti in πtiri 
mesece, sem s svojim delom pomembno vplivala na sedanje in bodoËe 
æivljenje mnogih ljudi. 

Kmetje so dobili praviËnejπo obdavËitev. Ljudje s stomo so dobili povrnje-
ne pravice do medicinsko tehniËnih pripomoËkov iz javnih sredstev. S spre-
membo zakona so se povrnile pred tem odvzete pravice invalidom in Ëlanom 
Soæitja. Pokojnine in socialni transferi se niso zamrznili, minimalna plaËa se 
je zviπala. PrepreËila sem prodajo treh bolniπnic v Ljubljani in tajkunizacijo 
javnih zavodov ter s tem prepreËila zdravstvene in socialne stiske mnogih. 
Tajkunom bo moæno odvzeti premoæenje, Ëeprav so njihova kazniva dejanja 
æe zastarana. Skupaj z novim obËinskim vodstvom smo trdo delali, da smo 
kljub rezanju dræavnih sredstev po obËinah v proraËunu ohranili sredstva za 
sanacijo πikane v Stranjah. Za pridobitev dræavnih ali EU sredstev je veliko 
skupnega dela, dogovarjanj na ministrstvih in na direkcijah. 

Ukvarjala sem se s πtevilnimi teæavami posameznikov, zaposlenih, brez-
poselnih, πportnikov, kulturnikov, borcev, kmetov, invalidov, obËanov Kam-
nika, Komende in ljudi iz drugih krajev. Dela mi ni zmanjkalo. Mnogim mi 
je uspelo pomagati, ne pa vsem. Upam, da bomo do konca mandata sprejeli 
πe zakon za viπjo obdavËitev najbolj premoænih in omogoËili uËinkovitejπe 
upravljanje z zemljiπËi agrarnih skupnostih, za kar si prizadevam. S svojim 
delom sem si pridobila zaupanje civilne druæbe. Razveselilo me je, ko sem 
sliπala, da me imenujejo ljudska poslanka.

Po izstopu iz SD sem prejela precej ponudb obstojeËih in novo nasta-
jajoËih strank. DeSUS postaja stranka vseh generacij. Po kongresu stranke 
naj bi kratice pomenile DemokratiËna Stranka za Uspeπno Slovenijo. Oce-
nila sem, da je DeSUS socialna stranka, kjer bom lahko delala na podroËju 
zdravstvene in s tem povezane socialne varnosti prebivalstva. 

Pristranski mediji
Tisti, ki si v politiki æelimo odgovornih ljudi, ki si prizadevamo za boljπo, 

bolj praviËno in bolj solidarno druæbo, se teæko sprijaznimo z neresnicami 
medijev, s katerimi se vËasih æeli dati prednost lastni stranki, v politiko 
vpletenemu lastniku medija ali prijateljem. Nedavno se mi je prviË zgodilo, 
da urednik spletnega medija, ki je neresnice πiril, ni æelel objaviti odgovora 
na Ëlanka. Zato je odgovor na tovrstna Ëlanka le na moji spletni strani

Poslansko vpraπanje o prosti reji telet in o visoki kazni
Zadnjo redno parlamentarno sejo sem ministru Æidanu zastavila vpra-

πanje glede pravil in o visoki kazni inπpektorja VURSa za nespoπtovanje 
doloËb o prosti reji telet. Ali bodo kazni in stroπki ureditve hleva za prosto 
rejo telet res zmanjπali πtevilo malih rejcev? Odgovor ministra bo objavljen 
na moji spletni strani.  mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Na 6. konvenciji stranke Za-
res, 15. oktobra 2011 v Ljub-
ljani, smo Ëlani potrdili letno 
poroËilo predsednika stranke 
in predlog politiËnih usmeri-

ZARES - socialno liberalni!
tev, pa tudi nov programski 
dokument Manifest za odgo-
vorno ekonomijo. Poleg tega 
je bila na konvenciji sprejeta 
odloËitev o spremembi imena 

stranke, ki se bo 
odslej imenovala 
ZARES ∑ social-
no liberalni.

V svojem go-
voru je pred-
sednik stranke 
Gregor GolobiË 
povedal, da je 
stranka Zares 
v π t i r ih le t ih 
od ustanovitve 
povlekla vrsto 
potez, ki so jih 
mnogi oznaËili 
za naivne. Naiv-
ne zaradi tega, 
ker n i so b i l e 
odloËitve nikoli 
egoistiËno mo-
tivirane! Drugi 
nam tega niso 
n iko l i  ver je l i 
in so zato naπe 
poteze presojali 
za neumne, saj 
nam niso pri-
naπale strankar-
skega politiËne-
ga dobiËka! Na 
bliænje volitve 

gremo z radikalnim in aktual-
nim programom. Z izkuπnjami 
∑ dobrimi in slabimi in zna-
njem, ki iz tega sledi. Gremo 
na podlagi naπih doseækov, 
med katerimi so najbolj od-
mevni: prekinitev kreditiranja 
tajkunov, nezdruæljivost funk-
cije æupana in poslanca, zakon 
o odvzemu nezakonito prido-
bljenega premoæenja, prepreËili 
smo, da se TE© 6 izvede mimo 
vsake javne razprave, dosegli 
zaËasno ustavitev, podvojitev 
sredstev za raziskave in raz-
voj ob hkratnem povezovanju 
znanstvenih ustanov in inova-
tivnega gospodarstva, praktiËno 
edini uspeπen primer socialnega 
dialoga: dogovor s sindikati o 

Na zadnji seji obËinskega sve-
ta je bila ena bolj æivahnih toËk 
obravnava odloka, s katerim je 
æelela obËinska uprava javnemu 
zavodu za turizem in podjetniπ-
tvo dodati πe πport. V skladu 
z zakonom je namreË potreb-
no urediti podroËje stvarnega 
premoæenja obËine, kamor so-
dijo πportni, kulturni, turistiËni 
in drugi objekti v lasti obËine 
ali krajevnih skupnosti. Najbolj 
racionalna reπitev je vsekakor 
prenos vseh objektov na javni 
zavod, ki je æe ustanovljen. V 
kamniπkem primeru je to Agen-
cija za razvoj turizma in pod-
jetniπtva. 

Zakaj smo bili torej v svetni-
πki skupini LDS proti sprejemu 
takπne reπitve, Ëeprav se strinja-
mo, da je treba podroËje uprav-
ljanja in vzdræevanja πportnih 
in kulturnih objektov urediti? 
Najbolj nas je zmotila trditev 
obËinske uprave, da prikljuËitev 
podroËja πporta javnemu zavo-
du ne bo imela finanËnih posle-
dic. Trdimo, da je nemogoËe, da 
ne bi bilo finanËnih posledic in 

ZAKAJ PREDLOG ODLOKA O USTANOVITVI JAVNEGA 
ZAVODA ≈AGENCIJA ZA RAZVOJ TURIZMA IN 
PODJETNI©TVA« NI DOBIL PODPORE V OB»INSKEM SVETU?

æelimo, da so ovrednotene pred 
sprejetjem odloka. ©e posebej 
zato, ker je finanËna situacija 
teæka in ne æelimo, da bi se 
zaradi tega zniæala sredstva za 
programe, ki jih izvajajo klubi 
in druπtva. 

Æupan je predlagal, da se 
na javni zavod prenese skrb 
za celovit razvoj πporta, izva-
janje letnega programa πporta, 
vzdræevanje objektov, igriπË in 
πportne opreme, oddaja v najem 
πportnih objektov, strokovna in 
organizacijska pomoË izvajal-
cem programov πporta, sodelo-
vanje pri organiziranju in izva-
janju πportne vzgoje in raznih 
πportnih dejavnosti,... To delo je 
doslej opravljala ena zaposlena 
oseba na obËini v sodelovanju z 
zunanjim izvajalcem ter ob veli-
kem delu prostovoljcev v πport-
nih druπtvih, ki so tudi upravljali 
z objekti. Glede na predlagani 
odlok bi javni zavod izvajal vse 
naloge pri vzdræevanju in uprav-
ljanju πportnih objektov, ki so 
jih sedaj izvajali klubi in dru-
πtva, pa tudi πole. To pa nujno 

pomeni zaposlitve (redne ali po 
pogodbi) na tem podroËju, kot 
tudi novo zaposlitev na podro-
Ëju πportnih programov, razpi-
sov, ocenjevanj, ipd. »e obËina 
trdi, da finanËnih posledic ne bo, 
to pomeni, da se na agenciji za 
opravljanje zgoraj naπtetih nalog 
ne bo zaposlil nihËe, vpraπanje 
pa je potem, kdo bo te naloge 
izvajal? Kako so te stvari ureje-
ne in koliko stanejo, pa si lahko 
vsakdo pogleda na primeru Dom-
æal ali KoËevja, kjer je okoli 10 
zaposlenih, ki opravljajo podo-
bno delo, kot je predvideno v 
kamniπkem odloku. 

Brez resne analize ne moremo 
verjeti, da bodo stroπki tistih, 
ki bodo po novem vzdræevali 
objekte, enaki kot so bili stro-
πki, ki jih je obËinski proraËun 
namenjal druπtvom, πolam in 
krajevnim skupnostim za uprav-
ljanje in vzdræevanje objektov. 
Zato menimo, da so pred spreje-
mom odloka potrebni naslednji 
koraki: prvi korak je odpreti 
razpravo o tem, kako zagotovi-
ti uËinkovit model upravljanja 

πporta v obËini, pri tem morajo 
poleg ©portne zveze sodelovati 
πe krajevne skupnosti, druπtva 
in πole, ki upravljajo s πportnimi 
objekti. Drugi korak je doloËi-
tev nalog enote za πport zno-
traj javnega zavoda ter sprejem 
odloËitve kateri objekti se pre-
nesejo na javni zavod (zunanje 
πportne povrπine, πportne dvora-
ne, bazen, ...). Tretji korak je iz-
delava finanËnega in poslovnega 
naËrta enote za πport (odhodki, 
prihodki, πtevilo zaposlenih, ...) 
ter zagotovitev ustreznih pros-
torov. ©ele nato sledi priprava 
odloka, ki je bil septembra za-
vrnjen, in zagotovitev potrebnih 
sredstev v proraËunu za 2012.

Vsi se zavedamo, da moramo 
reπiti problem nezakonitega sta-
nja, vendar ne z reπitvami, ki 
lahko πkodujejo kamniπkemu 
πportu in rekreaciji. Kako resen 
bo razmislek obËinske uprave o 
ureditvi πporta pa se bo poka-
zalo æe pri proraËunu za leto 
2012.

Mateja Poljanπek
svetniπka skupina LDS

V Ëasu pred volitvami se sooËamo z novimi izzivi in nalogami, tako na 
dræavni ravni kot tudi na lokalni ravni v Kamniku. Pospeπeno se pripravlja 
strategija krepitve stranke Socialnih demokratov v Kamniku, pri Ëemer je 
cilj dobra pripravljenost za prihajajoËe volitve v dræavni zbor, kar bo tudi 
odliËna osnova za nadaljnje uspeπno delo po volitvah. 

SooËanje z izzivi in nalogami ter obseæne priprave na volitve tokrat po-
tekajo brez naπe dolgoletne predsednice, ki je prestopila v drugo politiËno 
stranko. Vsekakor ji vsi æelimo veliko politiËnih uspehov tudi v prihodnje.

Stranko bo v Kamniku do zbora Ëlanov vodil Rafko Goltnik, medtem ko 
bo svetniπko skupino vodil Zvonimir Kolenik. Svetniπka skupina bo vsekakor 
πe naprej aktivno zastopala interese svojih volivcev. 

S polno paro in pozitivnimi mislimi delamo naprej. Skupaj izvajamo 
veliko aktivnosti, med katerimi je trenutno najbolj pomembno evidentira-
nje med primernimi kandidati za poslanko ali poslanca v dræavnem zboru. 
Hkrati potekajo tudi pogovori in dogovarjanja z obstojeËimi in novimi 
podporniki SD, ki nam bodo pomagali pri izvedbi volitev.

mag. Barbara Besek,  SD Kamnik

Dobro pripravljeni  
za nove izzive in naloge

Nekdanji poslanec v DZ Maks Lavrinc ter pred-
sednik stranke Gregor GolobiË.

zmanjπanju izdatkov za plaËe 
v javnem sektorju za 1 mrd. 
do 2012. ≈Vse to je povod za 
samozavest in za ponos«, je v 
svojem nagovoru dejal pred-
sednik stranke Gregor Golo-
biË in poudaril tudi to, da smo 
ostali in πe naprej ostajamo 
zares zvesti naπemu cilju po 
odprti, socialni in enakopravni 
druæbi!

Konvencija Zares je sicer po-
tekala pod sloganom Vrnimo 
Sloveniji prihodnost, Ëlanice in 
Ëlani pa so najveË pozornosti 
namenili omenjenemu Manife-
stu za odgovorno ekonomijo. 
Seveda smo bili na omenjeni 
konvenciji prisotni tudi pred-
stavniki iz ObËinskega Odbora 
Kamnik, ki smo v tvorno sode-
lovali v predlogih in razpravi.

Janez BalantiË
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Poslanka skupina SDS je 10. 
oktobra v okviru rednih sreËanj 
obiskala tudi obËino Kamnik in 
se sestala z æupanom Marjanom 
©arcem.

V okviru obiska regij so se 
poslanci seznanili z razvojnimi 
izzivi in priloænostmi, ki jih po-
nuja regija ter tudi s teæavami, s 
katerimi se sreËujejo posamezna 
podjetja, ustanove ter lokalne 
skupnosti, in sicer prek pogovo-
rov z æupani, gospodarstveniki in 
drugo javnostjo. Poslanci so raz-
deljeni v veË skupin, ki obisku-
jejo obËine. 10. oktobra so tako 
obiskali Dol pri Ljubljani, Litijo, 
©martno pri Litiji, Zagorje ob 
Savi, Trbovlje, Hrastnik, Dom- 
æale, Lukovica, MoravËe, Mengeπ, 
Kamnik, Komendo, Medvode in 
Vodice.

Poslanci dr. Peter VerliË, Milan 
»adeæ, Milenko Ziherl, Miro Petek 

Boris: Seveda grem decembra na volitve, Ëe ne bomo volili, ne bo 
niË. Tudi sprememb ne. Slabπe kot je sedaj, æe ne more biti, vendar 

je πe veËje vpraπanje, Ëe bo kaj 
bistveno boljπe. Dvomim glede na 
izkuπnje iz preteklosti. V politiki 
je vse preveË ≈meπetarjenja« in 
medsebojnega obraËunavanja. Sem 
πe vedno veËni optimist. A ne veË 
toliko kot vËasih. Od vseh silnih 
obljub, ki nikoli seveda niso v ce-
loti izpolnjene, se dandanes skoraj 
niË veË ne uresniËi. Strinjam se 
z veËino Slovencev. Spopadamo 
se s krizo vrednot na celi Ërti, 
ne samo v politiki, tudi v gospo-
darstvu in v vsakdanjem æivljenju. 
Dvomim, da se bo kaj spremenilo. 

Æalosti me, da se je sesul pregovorni mit o poπtenosti Slovencev, 
sedaj te lahko vsakdo kar na vogalu okrade. MogoËe tudi to dræi, kar 
nekateri glasno pravijo, da imamo tako vlado, kot si jo zasluæimo. 
Æal. Pa da vidimo, kako bo z naslednjo.

Eli: Na volitve zagotovo grem, 
saj mi je to zelo pomembno, Ëe-
prav je moje zaupanje v trenutno 
politiko zelo omajano. Upam, da 
se bo spremenilo na bolje, Ëeprav 
ne verjamem, da æe kmalu. Tako 
ne more iti veË naprej. Predvsem 
me skrbi, kaj bo z mladimi. Skrb 
vzbujajoËe je tudi, da bo veliko 
istih politikov πe vedno na po-
litiËnem prizoriπËu in bodo πe 
naprej skrbeli le zase. A dokler 
ne bomo Slovenci bolj korajæni, 
dokler se ne bomo postavili bolj 
zase, dokler ne bo dovolj hudo, bomo oËitno dopustili tako doga-
janje. PrepriËana pa sem, da bomo tudi mi skoËili v zrak, ko nam 
bo dokonËno zavrelo. Vpraπanje je le, kdaj bo napoËil ta trenutek. 
Æelim si, da nova vlada zagotovi veË sluæb za mlade, pa da malce 
ustavi ≈nove kapitaliste«. 

Slavi: Na volitve grem, da uve-
ljavim svoj glas. Trenutno stanje v 
naπi dræavi se mi zdi porazno in 
verjamem, da bi bilo lahko veliko 
boljπe, seveda pa bi moral vsakdo, 
ne le politiki, doprinesti k temu. 
Moti me, da pogosto Slovenci le 
Ëakamo, da nekdo nekaj naredi, 
potem pa to πe kritiziramo. Od 
nove vlade vsekakor priËakujem, 
da bo æivljenje in stanje v dræa-
vi spremenila na boljπe, kot je ta 
trenutek. Zagotovo se mora spre-

meniti finanËno stanje, seveda na pozitivno, poskrbeti pa se mora 
tudi za mladino, saj kot kaæe trenutno stanje, bo mladina kmalu 
brez perspektive, tako glede sluæb kot πol. Vem, da idealen politik 
ne obstaja, a æelim si v novi vladi ljudi, ki bi bolj prisluhnili pre-
bivalstvu v Sloveniji. 

Pavlina in Milena: 
Na volitve greva, ker 
je to naπa dolænost 
in moramo vsi od-
loËati o naπi prihod-
nosti, ne le peπËica, 
seveda pa greva tudi 
z upanjem, da se bo 
situacija izboljπala. 
Trenutno stanje je 
res kar precej kriti-
Ëno. Veseli naju, da 
se oËitno Slovenija 
prebuja in bo na volilnem prizoriπËu konËno le bolj pestro in veË 
izbire. Seveda sva prepriËani, da bo zanimivo dogajanje prineslo poli-
tiËne spremembe. Spremeniti pa je potrebno marsikaj. Tudi odnos do 
ljudi s strani politikov, saj smo nenazadnje njihovi volivci, predvsem 
pa je potrebno zaposliti mlade. Kar ne moreva verjeti, koliko brez-
poselnih premore Slovenija. Nedopustno. Opaæava, da smo Slovenci 
æe nekaj Ëasa preveË apatiËni glede stanja v naπi dræavi, a se oËitno 
tudi to spreminja. 

Natalija in Matej: Na 
volitve bom verjetno πla. 
Situacija trenutno res ni 
roænata, predvsem na po-
droËju financ. Danes si 
æe vesel, Ëe dobiπ moæ- 
nost zaposlitve. V sluæbi 
je treba delati, drugega 
ne preostane. Ne vem, 
koliko bom lahko sprem-
ljala letoπnje volilno do-
gajanje, saj sem trenutno 
zelo zaposlena. Spre-
membe pa so zagotovo 
potrebne. Upam, da jih 
bo nov veter z novo vla-
do tudi prinesel. Sluæbe 
za mlade so nujno po-
trebne, to lahko povem. 
Slovenci radi spremljamo 
politiko, a dovolimo, da 
se politiki tudi igrajo z 
nami. 

Vida in Brina: Politike sploh 
ne spremljam, saj menim, da so 
v parlamentu neresni, me mine, 
Ëe jih moram posluπati. Zavedam 
se, da ima politika vpliv na naπe 
æivljenje, a pri veËernem Dnevni-
ku raje prestavim program, kot 
da bi jih posluπala. Me spravijo 
v slabo voljo. Na volitve bom 
verjetno πla in se pred volitva-
mi pozanimala o situaciji. Teæko 
verjamem, da se bodo zgodile 
drastiËne spremembe, saj bi mo-
rali v parlamentu zamenjati vse, 
od prvega do zadnjega, a do tega 
ne bo priπlo. Trenutna politiËna 
situacija vso Slovenijo spravlja 
v slabo voljo, zato æelim, da se 
pojavijo novi obrazi, nove ideje, 
resniËno nove spremembe. 

Petra z Ano: Sem na porodniπkem dopustu in poskuπam v tem Ëasu 
Ëim manj slediti politiËnemu dogajanju, na sreËo gredo ravno v Ëasu 
Dnevnika otroci spat. Priznam tudi, da me politika sploh ne zanima 
in zagotovo ne bom πla na volitve. Verjamem, da do sprememb ne 
bo priπlo, ena garnitura bo zamenjana z drugo, vse pa bo ostalo 
enako, vedno najprej na novo izvoljeni poskrbijo zase in to æe kar 
priËakujem tudi od nove vlade.

Matej z Niko: Politika po 
mojem predstavlja pomem-
ben del naπega æivljenja, se 
tiËe vseh nas. Trenutno sta-
nje je res klavrno in upam 
na nove obraze, da se vse 
zaËne na novo, da se lahko 
vsa zgodba malo drugaËe 
obrne. Imam πe upanje, Ëe-
prav se zavedam, da smo æe 
preveË zaπli. Opaæam, da se 
v politiki ne sprejema novo-
sti, rajπi se pelje dokler gre, 
ko pa bodo nastale teæave, 
se jih bo pa nekako æe po-
skusilo reπiti. Ne vem, Ëe je 
ta taktika uspeπna. S prija-
telji se zelo pogosto pogo-
varjamo o politiki. Nas zelo 
zanima, Ëeprav imamo vsi 
za povedati veË slabega kot 
dobrega. Vsi si æelimo spremembe, na vseh podroËjih. »e pogledamo 
gospodarstvo. Vedno se spraπujemo, zakaj se bolj ne vzpodbuja v 
Sloveniji nakup slovenskih proizvodov, seveda pa si tudi æelimo, da 
bi marsikateri slovenski proizvajalec morda tudi za malenkost zniæal 
cene. VeË nakupov domaËih proizvodov bi zagotovo odprlo veË 
delovnih mest v domaËem okolju. Tako bi se odprlo gospodarstvo, 
ne pa da vse upe prenaπamo na uvoz iz tujine ter seveda na iskanje 
tujih partnerjev v navezi s slovensko proizvodnjo. 

BOJANA KLEMENC

BODO DECEMBRSKE PRED»ASNE VOLITVE 
RES PRINESLE SPREMEMBE?

Pogovor o politiki zadnje Ëase Ëloveka pusti mrtvo hladnega ali pa 
mu zavre kri. Vmesne poti skorajda ni. Igralci na politiËnem parketu 
nas æe skoraj ne morejo veË presenetiti. PolitiËnemu stanju dræave sledi 
stanje duha dræavljanov. Otopelost, apatija, predanost usodi ali veËni 
optimizem, uprt v tako æeljene spremembe? Na dan izida te πtevilke 
naπega Ëasopisa je predsednik Türk razpustil parlament in s tem doloËil 
dan za zaËetek volilnih postopkov. 9. novembra se bo iztekel rok za kan-
didiranje in uradna volilna kampanja se bo zaËela. Novi parlament se 
konstituira najpozneje v dvajsetih dneh od volitev, ki bodo 4. decembra, 
torej konec decembra. Lahko se zgodi, da bo predsednik vlade imenovan 
æe januarja. Nato bodo sklenili koalicijski sporazum in izbrali ministre. 
Nova vlada s polnimi pooblastili bi torej lahko prisegla na zaËetku febru-
arja prihodnje leto. V naslednjih dveh mesecih nas bodo stare in novo 
ustanovljene stranke zagotovo prepriËevale s skoraj enakimi obljubami: 
o pravni in socialni dræavi, o zmanjπanju javne porabe, uËinkovitejπem 
zdravstvu, zmanjπanju nezaposlenosti in gospodarskem razcvetu ... Na 
Zahodu niË novega, bi lahko rekli. Po kamniπkih ulicah smo se poza-
nimali, koliko vpliva sedanja politika na naπa æivljenja. Se æe veselijo 
≈kruha in iger« ali imajo vsega ≈poln kufer«? Bodo predËasne volitve 
res kaj reπile? Komu lahko sploh πe zaupamo?

in Joæef Jerovπek so se po obisku 
pri direktorju Term Snovik Mat-
jaæu Kondi ustavili pri æupanu 
Marjanu ©arcu. Po uvodni pred-
stavitvi obËine se je æupan dotak-

nil pereËih problemov v obËini. 
Predstavil je problematiko πol in 
predπolske vzgoje, kohezijo, ka-
nalizacijo in vodovod ter poslan-
sko skupino seznanil s problemi 

pri doloËeni tematiki in kje je 
ObËina pri reπevanju le-teh.

JANJA ZORMAN MACURA
Odnosi z javnostmi,  

ObËina Kamnik

Poslanska skupina SDS na obisku pri æupanu

Kamniπki obËan in volitve
Predsednik republike Danilo Türk je za 4. december razpisal predËas-

ne parlamentarne volitve, prve v slovenski zgodovini. »asopis Kamniπki 
obËan bo tudi letoπnje volitve in priprave nanje spremljal v skladu z 
zakonom o volilni kampanji, zakonom o medijih, kodeksom novinarske 
etike in v skladu s programsko zasnovo, ki opredeljuje Kamniπki obËan 
kot neodvisen in politiËno nevtralen Ëasopis. 

Do zakljuËka volitev v Ëasopisu Kamniπki obËan ne bomo objavljali 
nenaroËenih Ëlankov, zapisov, pisem bralcev, mnenj, pogledov, stali-
πË, ki bi, po presoji uredniπtva, izraæala naklonjenost do kandidata ali 
stranke, ali bi lahko πkodovala kateremu od kandidatov ali strank. Prav 
tako ne bomo objavljali sporoËil za javnost in Ëlankov propagandnega 
znaËaja, ki bodo vsebovali informacije o volilnem programu, dejavnostih 
in pogledih kandidatov in politiËnih strank, predvolilnih aktivnostih 
ali kako drugaËe izraæala podporo kandidatom, politiËnim strankam 
(civilnopravnim organizacijam), saj jih zakon opredeljuje kot volilno 
propagando, za katero zagotavljamo oglasni prostor. 

Vsem kandidatom, politiËnim strankam, drugim predlagateljem kan-
didatov in drugim naroËnikom oglasnih volilnih sporoËil bomo zagotovi-
li enake pogoje za objavo. Propagandna sporoËila, predstavitveni Ëlanki 
in pogovori bodo oznaËeni in razpoznavni kot propagandno volilno 
sporoËilo. Objavljena bodo na notranjih straneh Ëasopisa v poljubnem 
obsegu, na naslovnici pa najveË v velikosti osmine strani, spoπtovali 
bomo vrstni red naroËil.

Pritoæbe na izvajanje teh pravil lahko vloæijo kandidati, njihovi zako-
niti zastopniki in organizatorji volilne kampanje urednici v pisni obliki, 
odgovor bo posredovan v treh dneh. 

Izidi Ëasopisa Kamniπki obËan, ki bodo pospremili predËasne parla-
mentarne volitve, so 4. novembra, 18. novembra in 2. decembra. Roki 
za oddajo so teden dni pred izidom.

Vse podrobnejπe informacije v zvezi z lokalnimi volitvami dobite 
osebno v naπem uredniπtvu na Glavnem trgu 23 ali na el. naslovu: sasa.
mejac@siol.net

SA©A MEJA», odgovorna urednica

V zvezi z dejavnostjo, ki naj bi se v zaËetku prihodnjega leta priËela 
odvijati v prostorih æelezniπke postaje Kamnik mesto, so glede na razliËne 
in po njihovem mnenju napaËne informacije z ObËine Kamnik pojasnili, 
da bo ObËina Kamnik v sodelovanju s Centrom za socialno delo Kamnik 
v januarju 2012 priËela s projektom ≈Dnevni center za osebe s teæavami 
v duπevnem zdravju«. 

≈Projekt je idejno zasnovan kot dnevni center in ne kot varstveno delo-
vni center, kot se napaËno interpretira v medijih. Kljub temu, da se odnos 
do duπevne bolezni poËasi spreminja, se πe vedno pogosto sreËujemo z 
razliËnimi teæavami, ki jih v vsakodnevnem æivljenju doæivljajo osebe s 
teæavami v duπevnem zdravju in njihovi svojci. ObËina Kamnik je tako 
prisluhnila idejni pobudi Centra za socialno delo Kamnik, da bi osebam 
s teæavami v duπevnem zdravju, z obliko dnevnega varstva, ponudila bo-
ljπo æivljenjsko kvaliteto. Dnevni center bo namenjen odraslim osebam. 
Dejavnosti bodo potekale od ponedeljka do petka in bodo ustrezno stro-
kovno vodene. Center za socialno delo Kamnik ima pripravljen vsebinski 
projekt, ki bo finanËno podprt s strani ObËine Kamnik«, pojasnjujejo na 
ObËini Kamnik.

Je pa na novo prekrita æelezniπka postaja ponovno tarËa vandalov. Æe 
pred sanacijo strehe je bilo razbitih nekaj oken, vandali pa so pred dnevi 
razbili πe nekaj stekel na oknih in vratih.

O dejavnostih v stavbi 
æelezniπke postaje 
Kamnik mesto
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Zadnje Ëase vse veË govorimo o pomenu ekoloπko in lokalno 
pridelane hrane. Vedno veËje je zavedanje o njenih prednostih, 
tako za pridelovalce kot za potroπnike. Lokalno ekoloπko pride-
lana hrana je sveæa, naravno dozorela, zato seveda tudi boljπega 
okusa, naπ organizem je prilagojen naπemu okolju, zato lahko naj-
bolje izkoristi hranljive snovi iz lokalno ekoloπko pridelane hrane. 
Ali obiskovalci kamniπke ekotrænice posegajo po ekoloπki hrani, 
pridelani na kamniπkem in okoliπkem podeæelju, smo minulo so-
boto na ekotrænici povpraπali tako lokalne ponudnike ekoloπkih 
izdelkov kot tudi kupce. Veliko stalnih kupcev kamniπke ekotræ-
nice namreË skrbi, koliko Ëasa bodo πe lahko posegali po lokalno 
ekoloπko pridelani zelenjavi in sadju, saj obiskanost ekotrænice 
ni zadostna. 

Zaradi majhnega obiska spremenili obratovalni Ëas 
ZaËetki ekotrænice v Kamniku segajo v leto 2006, ko se je obËina 

Kamnik prikljuËila evropskemu projektu ≈Ekokmetije z zdravo pre-
hrano v vsak dom in vsako πolo«. Tradicionalna petkova ekotrænica 
je letos spremenila svoj ≈obratovalni Ëas« in se prvo soboto v aprilu 
povezala z ostalo ponudbo na sobotni kamniπki trænici, ponudba 
eko æivil pa je kupcem na voljo tudi ob torkih. »eprav imajo kam-
niπki eko ponudniki dobro in stalno ponudbo svojih eko pridelkov, 
obisk ekotrænice æal nikoli ni bil velik, zaradi tega tudi sprememba 
obratovalnega Ëasa ekotrænice. Æelja je bila, da bi ekotrænica kot del 
obiËajne torkove in sobotne trænice bila bolj opaæena med kupci. A 
na zaËetku letoπnje spomladi se je zgodilo ravno nasprotno, kot nam 

Kam z viπki pridelkov 
na kmetijah?

V zadnjem Ëasu pogosto govorimo o nujnosti lastne oskrbe z domaËo 
hrano. Zadruga za razvoj podeæelja Jarina z lokalnimi pridelki in izdelki 
æe veË let oskrbuje razliËne ustanove, kot so πole, vrtci, domovi za ostarele 
in drugi, ki jih odkupuje od manjπih in srednje velikih kmetov iz obmoËja 
Srca Slovenije. V mreæi je povezanih preko 50 kmetov. Delovanje Jarine po 
pristopu ≈iz regije za regijo« zagotavlja oskrbo potroπnikov s kakovost-
nimi lokalnimi kmetijskimi pridelki in izdelki, ki imajo kratko transportno 
pot od njive do mize, med ponudnike pa vabimo tudi vas.

Sredstva za nadgradnjo programa lokalne samooskrbe smo pridobili v 
okviru LAS Srce Slovenije, tako bomo lahko v letu 2011 in 2012 nadaljevali 
z aktivnostmi pospeπevanja kakovosti kmetijske proizvodnje na obmoËju 
preko πiritve mreæe lokalne samooskrbe s hrano. 

Na obmoËju obËin Dola pri Ljubljani, Kamnika, Litije, Lukovice, MoravË 
in ©martnega pri Litiji bomo stremeli k naslednjim ciljem:

- zagotavljanju nadaljnjega razvoja in træenja kakovostnih lokalnih 
kmetijskih proizvodov obmoËja Srca Slovenije,

- razπiritvi mreæe lokalne samooskrbe na strani ponudnikov in potroπ- 
nikov,

- vzpostavitvi novega prodajnega mesta,
- oblikovanju merila kakovosti za lokalne kmetijske proizvode, ki bodo 

v pomoË pridelovalcem,
- poveËevanju obsega distribucije v javnih ustanovah.

Zato pridelovalce lokalnih proizvodov, ki svojih kmetijskih viπkov sami 
ne morete spraviti na træiπËe, vabimo, da se vkljuËite v mreæo ponudnikov 
zadruge Jarina. Za vstop v mreæo so pogoj kvalitetni, domaËi proizvodi, 
katerih kvaliteto garantirate s pridobljenimi certifikati integrirane in eko-
loπke pridelave. Naπi kupci v veËji meri odkupujejo pridelke iz omenjenih 
pridelav, zato vas na tem mestu spodbujamo, da se tudi sami odloËite za 
takπen pristop in s tem dodate vrednost svojim pridelkom in poveËate 
moænost prodaje. Do konca tega leta se zglasite v najbliæjo izpostavo 
Kmetijske svetovalne sluæbe, Ëe æelite, da se v naslednjem letu pri vas 
æe opravlja kontrola nad pridelavo integriranih in ekoloπkih kmetijskih 
pridelkov.

Vabljeni vsi zainteresirani pridelovalci in institucionalni odjemalci 
lokalnih proizvodov, da se poveæete v mreæo zadruge Jarina (telefon:  
01/89 72 104 ali e-mail: natasa@jarina.si).

NATA©A SMREKAR, Zadruga Jarina

Z enotno ekoembalaæo do 
veËje prepoznavnosti in 
prodaje lokalnih izdelkov 

Skrb za okolje, v katerem æivimo, postaja ena izmed osrednjih 
tem sodobnega Ëasa. Kako zdruæiti primernost embalaæe ter se 
obenem dobro predstaviti v enotni podobi, pa so konkretne dile-
me, katere æelimo razreπiti v okviru projekta Uvedba ekoembalaæe 
Naravnost z deæele. 

Prvi koraki so æe narejeni. ObËina Kamnik je potrjen projekt 
zaupala v izvajanje Zadrugi Jarina, ki na obmoËju Srca Slovenije 
povezujemo preko 50 kmetov in z njihovimi trænimi viπki oskr-
bujemo πole in vrtce. Na Jarini smo æe priËeli z delom in tako v 
zaËetku meseca junija izvedli analizo stanja uporabe embalaæe na 
trænici v Kamniku. 

V analizo smo vkljuËili 8 ponudnikov lokalno pridelane hrane. 
Sedem od njih je pridelke in izdelke prodajalo na kamniπki trænici, 
eno ekoloπko kmetijo pa smo obiskali na domu.

Iz analize stanja na trænici je bilo razvidno, da ponudniki pro-
dajajo svoje produkte v zabojËkih, ki so æe bili uporabljeni v veËjih 
trgovskih centrih in so iz plastiËne mase. So obstojni, lahko jih je 
Ëistiti in so primernih dimenzij za prenaπanje ter spravilo. Dimen-
zije posameznih zabojËkov so razliËne in odvisne od produktov, 
ki so shranjene v njih.

Naπ namen je poenotiti izgled embalaæe za vse ponudnike ter 
oblikovati predlog okolju prijazne embalaæe, ki bo s svojo trajnostjo 
upraviËevala ekoloπko izvedbo le-te. Takπna embalaæa bo prispevala 
k boljπi prepoznavnosti lokalnih pridelkov in s tem pospeπevala 
prodajo lokalnih produktov. V tej fazi izvajanja smo tudi æe 
pripravili izhodiπËa za oblikovanje in podano je bilo mnenje za 
izdelavo vzorËnih primerov embalaæe ter deklaracijskih listiËev. 
Deklaracijski listiËi so sestavni del posameznih proizvodov in bodo 
poenoteni pomenili skupen nastop in s tem veËjo prodornost do 
kupca, ki se trenutno, na æalost, obraËa na najcenejπe proizvode 
veletrgovcev, ki pa nimajo visoke hranilne vrednosti in so najve-
Ëkrat pripeljani iz drugih dræav. 

NATA©A SMREKAR, 
koordinatorka lokalne samooskrbe s hrano

zaupa Marija Hribar iz Spodnjih PalovË, ki na ekotrænici æe Ëetrto 
leto zapored ponuja sezonsko zelenjavo. Nekaj sobot skoraj ni bilo 
kupcev. Pravijo celo, da so na zaËetku uvedbe novega obratovalnega 
Ëasa v πtirih urah prodali veliko manj kot prej ob petkih v eni uri. 
Morda so ekotrænico za obiËajnega kupca postavili preveË v ozadje 
trænice, kjer so slabo opazni. A dobra namera se je oËitno proti 
koncu sezone izkazala. 

Na ekotrænici le πtiri ekokmetije iz kamniπke obËine
Marija Hribar je med svojimi strankami znana po domaËih jabol-

kih, krompirju, Ëebuli, Ëesnu, zelju. Veseli jo, da se jeseni ponovno 
obisk poveËuje, najpogosteje pa se ustavijo pri njej mlade mamice in 
starejπi upokojenci. Opaæa, da je vedno veË mladih druæin, ki uvajajo 
ekoloπko pridelano hrano v svoj vsakdan, predvsem zaradi otrok. 
Ponudba kamniπke ekotrænice je pestra, seveda primerna sezoni. 
Enkrat je veË sveæih pridelkov, drugih manj. Na stojnicah pri napisu 
EkokotiËek najdemo raznovrstno zelenjavo in sadje, krompir, kis, 
med, polnozrnati kruh iz pirine moke kot tudi bel in meπan kruh 
iz kruπne peËi ter πe marsikaj drugega, kar pridelajo na kmetijah. 
V hiπki Ekomiπke pa lahko kupimo razne vrste mok, kaπe, vloæene 
zelenjave, sadja, agrumov ter mleka in mleËnih izdelkov iz ekoloπke 
reje krav molznic in drobnice. Na ekotrænici so trenutno na voljo 
pridelki in izdelki iz πtirih ekoloπkih kmetij v kamniπki obËini. Vsi 
ponudniki imajo na stojnicah na vpogled tudi predpisane certifikate 
o ekoloπki pridelavi.

Ekoponudniki se ozirajo na potrebe kupcev
Mih LindiË z eko kmetije ‘Pr Jernejk’ pravi, da je najpomemb-

nejπe, kaj stranke hoËejo in kaj jim lahko ponudijo. Sezonska 
zelenjava in sadje, pirin kruh ter pozimi vloæena zelenjava in sadje 
so Mihove specialitete. Na trænici vztraja zaradi svojih strank, Ëe 
bi prihajal zaradi denarja, bi æe zdavnaj obupal, pove v smehu. Mih 
LindiË sodeluje pri ekotrænici æe od zaËetka in resno dvomi, da bo 
kdaj zares polno zaæivela. Ne ve, zakaj so drugod lahko ekotrænice 
uspeπne, polno obiskane, saj kamniπka kvaliteta ne zaostaja za iz-
delki od drugod. ≈OËitno KamniËanov ekotrænica ne zanima«, se 
grenko nasmeje. Mih je zaËel z ekoloπkim kmetovanjem zaradi 
zanimanja in vztraja zaradi veselja. A doda, da je kar hitro tako 
za neekoloπke pridelovalce kot kupce vse eko, Ëetudi ne zadostuje 
strogim standardom. Ker je moderno. V vseh letih pa opaæa, da se 
miselnost ljudi spreminja in to na boljπe. Povpraπevanje je πe vedno 
veËje od ponudbe. Mih sledi æeljam kupcev. Zagotavlja, da ljudje 
æelijo stare sorte, pridelki morajo imeti dober okus. Træna ekono-
mija na ekotrænici je vsekakor drugaËna, saj si vsi ponudniki med 
seboj pomagajo, najveËji Ëar pa je zagotovo prijetna komunikacija 
med stranko in prodajacem. 

Prehitro je vse ≈eko«
Ponudniki na ekotrænici se zavedajo, da je eko moderna in pred-

vsem træna beseda. Vedo, da se prepogosto prodajajo eko izdelki, 
ki to niso. Da so vËasih kupci nezaupljivi do eko izdelkov. Sliπijo 
mimoidoËe, ki na glas pripominjajo o previsokih cenah ekoloπkih 
pridelkov. Ravno ti pomisleki jim pomagajo vztrajati. Zaradi bliæine 
in povsem lokalne pridelave stranke lahko zaupajo izdelkom. Cena 
pa je sorazmerna z vloæenim trudom pri pridelavi izdelkov. Eko 
ponudniki si æelijo le, da bi obËina Kamnik morda izpolnila dano 
obljubo in jim zagotovila dovolj ≈marel« za stojnice ali celo ponudila 
na razpolago pokrite stojnice. 

Ekoponudniki imajo æe stalne stranke
Dragica Kotnik iz PalovË je poznana na ekotrænici po domaËem 

kruhu iz kruπne peËi. »e jo sluËajno kakπno soboto ni, jo stranke 
pogreπajo. Tudi k Tadeju prihajajo veËinoma stalni kupci, ki cenijo 
ekoloπko pridelano mleko, sirotko, sire, moko iz raznoraznih æit... Za-
bavajo ga stranke, ki æelijo biti moderne in slediti ekoloπkim trendom, 
a se ves Ëas pritoæujejo zaradi cene izdelka, pridejo pa tudi taki, ki 

se radi besedno znesejo nad izdelkom in ne verjamejo da je ekoloπki 
in trdijo, da prodajalec le æeli mastno zasluæiti. 

Cene ekoizdelkov na ekotrænici so res nekoliko viπje od ostale 
ponudbe, vendar ceno odtehta kakovost in sveæina ponudbe, πe 
bolj pa prepriËanje, da z nakupom na ekotrænici pripomoremo k 
varnejπemu okolju in bolj zdravemu naËinu prehranjevanja, seveda 
pa tudi podpiramo obstoj in razvoj lokalnih ekokmetij, ki so se 
odloËile za tovrsten naËin pridelave æivil. Ekoponudniki na trænici 
zagotavljajo, da bodo s svojo ponudbo vztrajali, saj jih πe vedno ni 
zapustilo upanje, da bo tudi v Kamniku enkrat ekoloπka pridelava 
na ekotrænici bolj cenjena.

Sobotno ekotrænico je obiskala BOJANA KLEMENC

Bo kamniπka ekotrænica (pre)æivela?

Stalne stranke ekotrænice rade poklepetajo s Tadejem, Dragico, Marijo 
in Mihom in so zadovoljne z njihovo ponudbo. Morda bo pa tudi eko-
trænici sËasoma le uspelo privabiti veË kupcev, saj je ekoloπko lokalno 
pridelana hrana zagotovo bolj zdrava in varna kot tista, ki iz oddaljenih 
in nam nepoznanih krajev prihaja v nakupovalna srediπËa.

Koliko Ëasa bodo kamniπki ekokmetje πe vztrajali na ekotrænici, se 
spraπujejo stalni kupci, saj obisk stojnic ni zadovoljiv. Kaj botruje k 
tako majhnemu obisku kamniπke ekotrænice? Mih LindiË zatrjuje, da 
so povsod drugje v Sloveniji ekotrænice veliko bolj æivahne kot v na-
πem mestu.

Obiskovalci ekotrænice so povedali:
MiËo: Redno kupu-

jem na eko trænici, saj 
se mi zdijo ekoloπki iz-
delki pomembni v naπi 
vsakdanji prehrani, Ëe-
prav ne pretiravamo. 
Obisk ekotrænice niha, 
enkrat opaæava veË, 
drugiË manj obiskoval-
cev. Redno kupujemo 
eko mleËne izdelke in 
zagotovo so boljπega 
okusa kot navadni, 
lansko leto smo kupili 
tudi ekoloπko pride-
lan krompir, kjer pa 
razlike v okusu nisem 
zaznal, le cenovno raz-
merje med navadnim 
in ekoloπkim krompir-
jem je bilo veliko. 

Kartini: Na ekotrænico 
me vsak teden privede 
zdrava in raznovrstna iz-
bira hrane. Ekoloπko pri-
delana hrana je okusna in 
opaæamo dobre uËinke na 
telo pri vseh Ëlanih druæi-
ne. Zdi se nam vredno 
vztrajati pri tovrstni pre-
hrani. Kamniπko ekotræ-
nico obiskujemo kolikor 
se da redno, Ëeprav pri-
znam, da nam je petkov 
termin bolje ustrezal. 
Kamniπka trænica ima za-
dostno raznovrstno in 
kvalitetno ponudbo. Naπi 
druæini zagotovo zadoπËa. 
Æalosti me, ko opaæam, da 
je obisk ekotrænice pona-
vadi manjπi kot na drugih 
stojnicah. Verjetno ima πe 
vedno velik vpliv pri na-
kupu cena. 

Maura: Prihajam iz ©empetra pri Gorici. Trenutno sem v Snoviku in so 
me tam napotili na kamniπko ekotrænico, saj me zelo zanima. Priπla sem 
pogledat, kaj ponujate v vaπem koncu Slovenije. Sem preseneËena nad 
dobro ponudbo, pridelki so lepo negovani in predstavljeni. Tudi v Gorici 
imamo ob sobotah eko kotiËek, kjer se æe dobi veliko stvari. Smo stalni 
kupci, ki se zavedamo pomembnosti kvalitetne prehrane. Veliko ljudi reËe, 
da je ta hrana draæja, dokler ne spozna vse kvalitete ekoloπko pridelane 
prehrane. Ko izvejo, da ima ta hrana veË naravnih vitaminov in mineralov, 
da je πkropljena le z naravnimi pripravki, ni gensko spremenjena ... se po-
gosto zgodi, da potem Ëlovek kupi manj, a tisto bolj kvalitetno.
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V okviru etnoloπkega programa je TuristiËno druπtvo Gora sv. Miklavæ 
æe πestiË organiziralo prikaz jesenskih kmeËkih opravil. Na lep sonËen 
vikend, 8. in 9. oktobra, so obiskovalci iz doline z zanimanjem opazovali 
opravila po starem, ki so jih kmetje nekdaj opravljali vsako jesen, Ëe je 
bilo dovolj pridelka, da so napravili zaloge za zimo. Starejπi so obujali 
spomine na Ëase, ko so sami opravljali ta dela s podobnimi stroji. Franc 
Drolc, ki je poganjal roËni maln za tretje sadja, se πe dobro spominja tega 
teækega opravila. Kot najstarejπi od otrok pri hiπi je moral vsako jesen 
roËno vrteti mlin za sadje, kar ni bilo lahko, saj ni in ni zmanjkalo jabolk 
za predelavo. Æganje pa se na podoben naËin kuha πe danes, vendar ne 
gre v promet kot nekdaj. Gospod Vodlan, ki je izdeloval koπe, je povedal, 
da za izdelavo majhnega koπka porabi dva dneva, za izdelavo veËjega 
pa tri dni. Majhnega koπka se otroci danes ne veselijo veË tako, kot so 
se ga nekdaj. Nejc in Joæa sta izdelovala brezove metle, ki so πe vedno 
uporabne v hlevih in na kmeËkih dvoriπËih. Otroke je najbolj zanimala 
peka kostanja in stiskanje jabolËnika, ker so lahko takoj pokuπali jabolË-
nik in se sladkali s peËenim kostanjem. Na skednju so liËkali koruzo. Ob 
naπem prihodu je Minka naπla pod kupom koruze skriti zaklad - vreËko 
domaËih orehov.

Letoπnja obogatitev programa je bil prikaz klekljanja. Izdelovalka Ëipke 
nam je razloæila, kako se izdelujejo Ëipke in pokazala vzorce. Izdelane Ëip-
ke lahko uporabimo za razliËne dekorativne namene, lahko jih okvirimo, 
uporabimo kot voπËilnice, za na steno ipd. V stolpu je svoja dela razstavil 
ustvarjalec umetnin iz stekla in gline. 

Letoπnja posebnost je bil tudi lesen πtedilnik. Na njem so pekli jajca in 
kuhali kavo.

Ta dan je bil na Gori deæuren Emil in njegova druæina. Postregli so z 
dobrodoπlico in domaËimi dobrotami. Ker pa je pihal mrzel veter, se je 
precej obiskovalcev grelo v izbi ob zakurjeni kruπni peËi.

©TEFKA LEGEDI»
Foto: Franc Modrijan

Idejni vodji Tatjana HlaËer, 
tradicionalna lonËarka in kera-
miËarka s Perovega pri Kamni-
ku, in Alenka Hribar, predsedni-
ca TuristiËnega druπtva Kamn’k, 
sta udeleæencem predstavili ce-

loten projekt in hiπo, v kateri 
so ustvarjali. Osnovo projekta 
predstavlja zloæenka, v kateri je 
strnjena raziskava o piskru mag. 
Teje HlaËer, ki je vsebino pred-
stavila tudi vsem udeleæencem 

naËin, na vretenu, nekateri pa so 
se dela lotili na nekoliko bolj so-
doben naËin. Ustvarjalce je obis-
kala tudi kamniπka podæupanja 
mag. Julijana Bizjak Mlakar in 
povedala, da ima tudi sama doma 
stare piskre, ki jih skrbno hrani, 
saj ima vsak svojo zgodbo. Oseb-
je Budnarjeve muzejske hiπe je 
poskrbelo tudi za kosilo - v Ërni 
kuhinji so v tipiËnem lonËenem 
piskru skuhali ≈æupo«.

≈Piskre, ki so jih izdelali 
lonËarji in keramikarji, bodo 
v svojih delavnicah πe odægali, 
okrasili, nekatere pa tudi glazi-
rali. Sledile bodo πtiri razstave 
v obËinah Srca Slovenije. Spo-
mladi pa bomo v sodelovanju z 
Vzgojno-varstvenim zavodom 
Antona Medveda pripravili 6 
tematskih delavnic za otroke 
∑ LonËek kuhaj, na podlagi 
katerega bomo pripravili nov 
turistiËni program za otroke«, 
je povedala Alenka Hribar, 
predsednica TuristiËnega 
druπtva Kamn’k.

Tradicija lonËarstva in 
keramikarstva izhaja tudi iz 
naπih krajev in se ohranja s 
tovrstnimi dogodki.

Budnarjeva domaËija 
v znamenju Ëipk

Nedeljsko popoldne 9. oktobra 
je bilo v Budnarjevi domaËiji v 
znamenju Ëipk. Klekljarice Klek-
ljarskega druπtva Veronike so 
pripravile pester program: obis-
kovalci smo lahko obËudovali 
spretne prste klekljaric, se spre-
hodili po razstavnem prostoru, 
prisluhnili petju druæine Berlic 
in okuπali dobrote, ki so jih pri-
pravile Ëlanice iz Nevelj. 

Klekljarsko druπtvo Veronike 
delujejo od letoπnjega leta, prej 
pa so delovale v okviru sekcije 
Klekljarskega druπtva »ebelice iz 
Komende. V Budnarjevi domaËiji 
so razstavljale æe πtirikrat, πtejejo 
23 Ëlanic, vodja tedensko Mimi 
UdovË. Zbirajo se tedensko v ve-
rouËni uËilnici æupniπËa Nevlje. 
Klekljanje je zahtevno opravilo, 
a jim pomeni predvsem spro-
stitev in druæenje, je povedala 
ena od glavnih organizatork Tina 
Romπak. 

Razstava Ëipk je v Budnarjevi 
hiπi na ogled do konca novembra 
vsako soboto in nedeljo med 14. in 
17. uro.

Izdelovanje piskrov iz Ërne kuhinje in klekljanje Ëipk
Na sonËno jesensko nedeljo, 16. oktobra, je v Budnarjevi doma-

Ëiji potekala lonËarska kolonija kot uvod v projekt Pisker iz Ërne 
kuhinje, ki ga delno financira Evropski kmetijski sklad za razvoj 
podeæelja. Kolonije se je udeleæilo kar 15 lonËarjev in keramikarjev 
iz razliËnih krajev Slovenije.

PRIKAZ JESENSKIH 
KME»KIH OPRAVIL

Hlad, ki ga prinaπa jesen, je 
najboljπa priloænost, da se v ta 
Ëas znova vnese nekaj poletnega 
duha. S spominom na letoπnje 
oratorijsko dogajanje smo to 
vroËico poskuπali priËarati tudi 
animatorji, ki smo v soboto, 15. 
oktobra, pripravili uprizoritev 
oratorijske igre v spremljavi ora-
torijskega benda, za zakljuËek 
veËera pa je poskrbel tudi zbor iz 
vrst animatorjev, ki je odpel ne-
kaj pesmi.

Uprizoritev igrice o preroku 
Jonu in njegovi poti v Ninive je 
bila tokrat na povsem pomlajeni 
igralski zasedbi, ki pa je doka-
zala, da je nalogi vsekakor kos. 

V vlogi preroka Jona se je 
odliËno izkazal Æan Ticijan 
Dolar, ob strani pa so mu 
v svojih vlogah stali πe Tina 
Dacar, Zala Kanc, Benjamin 
Krhin, Neæa Majcen, »rt in 
Nika Pestotnik, David Sede-
ljπak, Tina Slapnik, Tina To-
nin, Matej Vrankar, Maruπa 
Æeleznik ter Eva Æibert.

Med prizori je igral ora-
torijski band (klaviature: 
Rok Juhant, tolkala: Matej 
PetaË, bas kitara: Urπka 
Kadunc, elektriËna kita-
ra: Jerca Hrastovec, flavta: 
Martina ZeliË, vokali: Marta 
ZeliË, Kaja Frontini in Kle-
men Klemen). 

Smer? ORATORIJ ©MARTNO, seveda!

kolonije z namenom inspira-
cije in seznanitve s pomenom 
piskra. 

LonËen pisker ali lonec sprem-
lja Ëloveka od zaËetka kulturne 
zgodovine, sluæi za shranjevanje, 
prenaπanje, peko, kuhanje sebi, 
druæini in æivini, za pranje perila 
in πe kakπna druga vsakodnevna 
ali redkejπa opravila. Zaznamoval 
je tudi Ërno kuhinjo in od tod izvi-
ra tudi ideja celotnega projekta. 

LonËarji in keramiki so svo-
je delovno mesto naπli v hiπi, v 
spodnjem razstavnem prostoru 
in zunaj na prostem. Obisko-
valci so lahko opazovali izdelo-
vanje piskrov na tradicionalen 

Letoπnje leto je v tradicional-
nem ≈instant oratorijskem veËe-
ru« novost zasedal nastop zbo-
ra animatorjev, ki se je v bolj 
ali manj stalni zasedbi (okrog 
25-30 pevcev) æe preizkusil na 
letoπnjem sreËanju animatorjev 
oratorija na Rakovniku ter na 
nekaterih porokah. Pod vod-
stvom Urπke Kadunc je zbor 
nabito polni dvorani predstavil 
nekaj pesmi duhovno-ritmiËne 
glasbe (DRG).

Po koncu programa smo v en 
glas pritrdili, da se na takπnih 
sreËanjih πe snidemo. Vedno v 
pravo smer!

Besedilo: MONIKA JEGLIË
Foto: METKA KOMATAR
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Vpiπite πtevilke 
v prazna polja 
tako, da bodo 
v vsaki vrstici in 
vsakem stolpcu, 
ter v vsakem od 
devetih kvadra-
tov vse πtevilke 
od 1 do 9.

SUDOKU
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ZIMSKIH DNEH PRIPRAVILI PRAV POSEBNO 

PONUDBO ZA VAS:

Terme Snovik - Kamnik, d.o.o. 01 83 44 100 ali info@terme-snovik.si
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10% popusta na redne kopalne karte.
Veljavnost do 31. 12. 2011.

NOVI SAVNA PROGRAMI
vsak PONEDELJEK, SREDA IN PETEK

V FINSKI SAVNI: LED, MED, 
LIMONA-PILING PROGRAMI

V TURŠKI SAVNI: VANILIJA-PILING, 
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Potrebne predhodne rezervacije.

NEGA OBRAZA
NEGA TELESA

DEPILACIJA
PEDIKURA
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Kamniπki profesor Ivan Zika 
(1908∑1976), ki je dolga leta uËil 
francoπËino in latinπËino na kam-
niπki gimnaziji, je bil izredno de-
laven tudi kot novinar, kronist 
in zgodovinar. Bil je po oËetu 
Ëeπko-kamniπkega, po materi 
pa madæarsko-kamniπkega rodu. 
Izredno je bil ponosen na svo-
ja stara strica ∑ pisatelja Josipa 
Ogrinca in Josipa BenkoviËa. 
S prvim Ëlankom se je oglasil 
æe kot gimnazijec leta 1923 v 
Ëasniku Jutro. V Kamniku se 
je vkljuËil v vsakovrstno druπ- 
tveno æivljenje. Postal je tajnik 
πportnega kluba, dejaven je bil v 
turistiËnem in planinskem druπ- 
tvu, kasneje pa je postal tudi 
tajnik v znamenitem kamniπkem 
francoskem kroæku, najboljπem v 
tedanji Jugoslaviji. 

Bil je iz krogov kamniπke 
mladine, ki se je domislila vsega 

Prof. Ivan Zika ∑ Kamnik, 
dota bogatih nevest 
O avtorju in novi kamniπki knjigi

mogoËega; odkrila je πport in πe 
posebej smuËanje, kamniπke Pol-
jane in Veliko planino; tamkaj 
je zaËela z zimovanjem oziroma 
bajtarstvom, sicer pa je poËela 
πe marsikaj drugega. Dva od sta-
rih KamniËanov sta se tega Ëasa 
spominjala takole: ≈Kamnk uËas ni 
biu tko mrtu ∑ je biu prec za usako 
stvar!«

Dopisoval je v zelo razliËne 
Ëasnike o vseh πportnih in dru-
gih kamniπkih dogodkih ∑ o prvi 
hokejski tekmi pri nas, o ≈kam-
niπkem kofemalnu«, o potovanju 
KamniËanov ≈okrog sveta« in 
drugih najrazliËnejπih kamniπkih 
domislicah ∑ in tako najπirπemu 
krogu bralcev velikokrat naredil 
izredno veselje.

Leta 1929 se je zgodilo, da je 
kamniπkim obËinskim moæem 
zmanjkalo Ëasa in denarja, da 
bi se spomnili okrogle obletni-

ce mesta. Tudi to je Ivana Ziko 
spodbudilo, da je zaËel zbirati 
in raziskovati gradivo o zgodo-
vini Kamnika in s tem nadaljeval 
dolga leta. Marsikaj je objavljal 

sproti ali kasneje, glav-
no svoje delo pa je zaËel 
priobËevati pred πtiride-
setimi leti v Kamniπkem 
obËanu z naslovom 750 
let mesta Kamnika. Ob-
javil je 63 nadaljevanj 
do svoje nepriËakovane 
smrti 17. decembra 1976. 
Imel je namen vse zbra-
no in objavljeno pripra-
viti tudi v knjiæni obliki, 
æal pa mu to ni bilo veË 
mogoËe. 

Njegova knjiga ∑ 750 
let mesta Kamnika ∑ je 
manjkajoËi kamniπki 
kulturni Ëlen, ki pred-
stavlja zelo lep prikaz 
kamniπke zgodovine od 
najstarejπih Ëasov do 
sredine 18. stoletja, vmes 
pa so omenjani tudi so-

dobnejπi dogodki in po-
datki. Posebej izstopa 
temeljita in zaokroæena 
zgodovina andeπkih gro-
fov, takrat najpomemb-
nejπih v deæeli Kranjski, 
njihovo mesto Kamnik 
pa prav tako. To πe zla-
sti potrjujejo vaæne listi-
ne, ki so bile napisane 
v zgornji kapeli Malega 
gradu in podpisane pred 
πtevilnimi uglednimi pri-
Ëami; prav tako pa tudi 
kovnica denarja na Ma-
lem gradu. NajveËji raz-
cvet je Kamnik doæivel 
v Ëasu Henrika IV. An-
deπkega in je bil v nje-
govem Ëasu iz trga pov-
zdignjen v mesto. Prof. 
Ivan Zika nevsiljivo opo-
zarja, da je letnica 1229 
ohranjena le nakljuËno. 
Omenja moænost, da je 
nekdanji trg postal me-

sto æe leta 1207, ko se je Hen-
rik IV. Andeπki poroËil s Sofijo 
Viπnjegorsko in je æelel bogato 
nevesto pripeljati v lepo mesto. 
Ali pa se je to zgodilo kasneje, 
ko je med leti 1211 in 1218 pre-
bival v Kamniku ∑ ËakajoË, da 
ga bodo povsem oprali suma, da 
je sodeloval pri umoru nemπ-
kega kralja. Takrat je verjetno 
prisluhnil æeljam naklonjenih 
kamniπkih prebivalcev. Tretja 
moænost pa je njegova æivahna 
povezava Ogleja in andeπkega 
Slovenj Gradca skozi Kamnik 
in Tuhinjsko dolino med leti 
1218 in 1229. 

Pozneje je tudi zgodovinar 
prof. dr. Boæo Otorepec potrdil, 
da je kamniπka letnica 1229 na-
kljuËna, in je posebej poudaril, 
da je bil v Kamniku vsaj od leta 
1220 æe kovan denar z napisom 
mesto Kamnik (civitas Stein). 

Knjiga prof. Ivana Zike ima 
seveda prvotni avtorjev naslov ∑ 
750 let mesta Kamnika ∑ in je 
izredno lepa poËastitev mesta in 

njegove zgodovine. Zato naj pri-
de v roke vseh, ki se veselijo, da 
æivijo v naπem lepem kraju. Prav 
tako bo v veliko pomoË vsem, 
ki odloËajo o zaπËiti, obstanku 
in razvoju kulturnih dragocenosti 
in dobrin v naπem mestu. 

Z njo bomo tudi najlepπe po-
Ëastili spomin na njenega avtorja, 
kamniπkega profesorja, zgodovi-
narja in kronista. V svojem delu 

se dobrohotno spraπuje: ≈»emu 
toliko vedeti o domaËi zgodovini?« 
in odgovarja: ≈Kamnik je kot dota 
bogatih nevest prehajal iz rok v 
roke, doæivel izreden razcvet in do-
kaj pestro usodo, pa vendar Ëastno 
zgodovino in je bil po pravici ime-
novan eden od biserov slovenske 
domovine.«

Za objavo v Kamniπkem  
obËanu pripravil France MaleπiËFranc Kurz von Goldenstein, Kamnik v sredini 19. stoletja.

Minule podobe Kamnika
Parmova ulica rMali grad
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Ivan Zika z beleænico v Mekinjah leta 
1931.

Iz Kamnika
ka— Potovanje KamniËanov ≈okrog sveta«. KamniËani pridejo ved-

no na kakπno originalno misel, da si poπteno skrajπajo Ëas. Prijatelji 
zimskega πporta, ki so se v nedeljo popoldne naveliËali vednega draj-
sanja po snegu in ledu, so navezali 14 sani na dolgo vrv, katero so 
pritrdili na avtomobil tovarnarja g. ©kofa, ki jih je odpeljal s seboj na 
potovanje ≈okrog sveta«. Nad 30 metrov dolga karavana kamniπkih, 
≈svetovnih potnikov« je obiskala Moste, Mengeπ, Trzin in se pripeljala 
celo do ljubljanskega stadiona. Od tu se je vrnila zopet proti domu, 
kamor je prispela πele pozno veËer. ©lo je prav dobro, po ravni cesti 
so vozili celo 45 km na uro. Za prihodnjo nedeljo pripravljajo zopet 
podobno potovanje: seveda, Ëe bo πe kaj snega.

Jutro, πt. 41, Ëetrtek, 18. febr. 1932, str. 4, Iz Kamnika, Potovanje 
KamniËanov ≈okrog sveta«
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UËenci in uËiteljici podruæ-
niËne osnovne πole Sela, ki bo 
v prihodnjem letu praznovala 
80-letnico, smo se odpravili na 
obisk k Osredkarjevim v Belo 
PeË. UËenci so komaj Ëakali, da 
odidemo na pot, ker sva jim uËi-
teljici povedali, da bomo pekli 
kruh. Sprejela sta nas prijazna 
gospodarja z vsemi druæinski 
Ëlani. Ena skupina se je takoj 
lotila peke kruha. V kuhinji je 
bilo prijetno toplo, saj se kruh, 
ki je bil zamesen v mentrgi, ni 
smel prehladiti. Dobili smo vsak 
svoj koπËek testa in na pomo-
kani mizi gnetli hlebËek ter ga 
okrasili s semeni. Medtem, ko je 
kruh vzhajal, smo si ogledali sta-
re predmete in orodja, s katerimi 
so vËasih delali. Gospodar nam je 
pokazal suπilnico sadja, paπtlo, ki 
jo je sam sezidal. Seveda smo lah-
ko poskusili okusno suho sadje, 
ki je bilo najboljπe kar z lesnice. 
Poleg nje je postavljena ≈rauf« 
kamra, prekajevalnica mesa. 
Poseben prostor ima kotel za 
æganje. Vse sadje poberejo, del 
ga namoËijo za æganje. NauËili 
smo se, kako lahko vse sadje, ki 
ga imamo doma, pospravimo za 
ozimnico in se na ta naËin tudi 
preæivljamo. Domov smo odπli 
s prijetnimi obËutki. K sebi pa 
smo stiskali vsak svoj πe topel 
hlebËek kruha.

Ema Berlec, uËiteljica

NA KMETIJI 
OSREDKARJEVIH  
V BELI PE»I

Gospodinja nam je pripravila 
zmes za kruh. Najprej smo oblikovali 
kruhek, potem pa smo si πli ogledati 
suπilnico za sadje. Ogledali smo si 
tudi kotle za æganjekuho. Nato nam 
je NejËev ati razkazal Ëistilec æita in 
stroj za mletje æita. Pokazal nam je 
tudi meh za prenaπanje æita v mlin. 
Medtem se je naπ kruhek spekel. ©e 
vroËega smo poskusili in bil je zelo 
okusen. Kar prekmalu je priπel po nas 
kombi in nas odpeljal domov.

Marko Kotnik, 4.r

Na kmetiji smo videli zajËka, koko-
πi in pujske. Ogledali smo si suπilnico 
sadja in mesa ter se najedli domaËih 
dobrot. Oblikovali smo domaË kruh, 
in ga spekli v kruπni peËi. Nekateri 
fantje so igrali koπarko, ostali pa so 
odπli z dekleti na trampolin.

Eva Leskovec, 3.r 

Teden otroka je program Zveze prijateljev mladine Slovenije. Te-
melji na obeleæevanju Svetovnega dneva otroka, ki ga je leta 1956 
priznala Generalna skupπËina Zdruæenih narodov, Mednarodna zveza 
za varstvo otrok (I.V.C.W.) in Mednarodni fond za pomoË otrokom 
Unicef pa sta od leta 1957 skrbela za obeleæevanje tega dne.

POU»EN TEDEN OTROKA  
ZA NA©E PRVO©OLCE 

Teden otroka so praznovali 
tudi uËenci matiËne πole Frana 
Albrehta. UËiteljice smo pripra-
vile pester program, ki se je od-
vijal ves teden. 

Na pomoË! PokliËi 112! To sta 

vodo ter pokukali skozi termo 
kamero. 

Najljubπa igraËa je res nekaj 
posebnega. Greje nas ponoËi, 
nam krajπa Ëas ter nas spomni 
na tistega, ki nam jo je podaril. 
Zato so jo uËenci v torek pri-
nesli s seboj in jo predstavili 
soπolcem. Ob koncu igralnega 
dopoldneva pa so doæiveli πe 
evakuacijsko vajo ter hitro in 
varno odπli iz πole. Na vrtu so 

se takoj spomnili obiska PGD 
Kamnik in glasno zaklicali 112.

DrugaËno je dobro, pozitivno, 
dobrodoπlo. Sredin ogled pouËne 
risanke Zeleni severni medvedek 

Egon je to potrdil. Pouk je po-
tekal v znamenju pogovora, raz-
liËnih iger in risanju z nogo. 

V sonËnem Ëetrtkovem do-
poldnevu smo se sprehodili do 
KAM-BUS-a na Perovem. Na-
smejana gospa Esma nam je 

razloæila, da posebno pozor-
nost posveËajo tehniËni brez-
hibnosti vozil, zato imajo last-
no vzdræevalno sluæbo, ki po 
potrebi ukrepa tudi na terenu. 

Kako pomembna je brezhibnost 
vozila, so nam potrdili tudi v 
podjetju Sitar pnevmatik cen-
ter. Nato smo se z avtobusom 
odpeljali do glavne postaje, si 
ogledali Ëakalnico ter prometno 
pisarno. 

Razgiban teden smo zakljuËi-
li s tehniπkim dnem. Pod vod-
stvom uËiteljice Metke smo se 
preizkusili v zabijanju æebljev, 
navijanju vrvice ter vrtanju. 

Zahvaljujem se gasilcem PGD 
Kamnik, delavcem druæbe KAM-
BUS ter uËiteljici Metki, ker 
smo z vaπim sodelovanjem lahko 
izvedle nepozaben teden. 

Barbara Spruk Golob
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Dijakinje 
predšolske 
vzgoje ©CRM 
navduπile  
v Tivoliju

V torek, 11. oktobra, so dijaki drugega 
letnika programa predπolske vzgoje Sred-
nje ekonomske πole ©CRM Kamnik nastopili 
na kostanjevem dobrodelnem teku v parku 
Tivoli v Ljubljani, ki ga je organiziral Zavod 
za gluhe in nagluπne. Dijaki so zapeli dve 
pesmi, za spremljavo na inπtrumentih pa sta 
poskrbeli Manca Berlec (kitara) in Janja Hri-
bar (harmonika). Na nastopu so dijakinje πe 
posebej navduπile gledalce z znakovno go-
vorico za malËke, saj so njihovo petje sprem-
ljale tudi kretnje, ki so se jih dijaki nauËili v 
okviru modula Znakovno sporazumevanje 
z malËki.

Gabrijela GregoriË, prof.

bili povedi, ki smo si ju zapom-
nili ob obisku PGD Kamnik na 
Livarski ulici. Res srËni gasilci 
so nam pokazali svoje prostore, 
vozila in razliËna oblaËila. Pre-
izkusili smo se v brizganju z 
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V nedeljo, 2. oktobra, je bila ena od zadnjih letoπnjih nedelj s 
Ëudovitim jesenskim vremenom. Tako se je tradicionalne nogometne 
tekme ≈na najviπji ravni« med Kranjci in ©tajerci udeleæilo rekordno 
πtevilo igralcev - bilo jih je kar po trinajst na vsaki strani, ki so 
aktivno igrali ves Ëas tekme. 

Goli so bili tokrat æe postavljeni, za kar gre zahvala PD Celje-
Matica. Potrebno je bilo izbrati moπtvi (æal tudi tokrat ni bilo veliko 
pravih ©tajercev), ponoviti osnovna pravila (ni auta, ni vratarja, gol 
velja, Ëe pride æoga vanj s prave stani ipd.) in poudariti, da gre za 

Zdravko ©trukelj, trener in uspeπen kegljaË: 
≈Kegljanje ima v Kamniku lepo prihodnost«

Po vrnitvi deklet iz Italije pa smo se pogovarjali s trenerjem Zdrav-
kom ©trukljem, ki je sicer πe vedno tudi aktiven igralec in eden naj-
boljπih igralcev Calcita, kot se imenuje v prvenstvu moπka ekipa KK 
Kamnika, ki tudi zelo uspeπno igra v naπem prvenstvu. 

Zdravko je bil vrsto let reprezentant in se lahko pohvali tudi z 
medaljami s svetovnih prvenstev in naslovom ekipnega svetovnega pr-
vaka. Nazadnje pred devetimi leti v Osijeku na Hrvaπkem. Z igranjem 
je zaËel v Domæalah, najlepπa in naj plodnejπa leta je preæivel v Iskra-
emecu v Kranju, kjer si je nabral πtevilne naslove ekipnih prvakov. Za 
njim je æe zelo bogata kariera, zato je zelo dobrodoπel v Kamniku, 
saj lahko marsikaj pokaæe in prenese mlajπim generacijam.

Zdravko, Ëeprav ste DomæalËan pa ste æe dolgo povezani tudi s kamni-
πkim kegljanjem. Nam lahko kaj veË poveste o tistih letih, ko je Kamnik 
moral igrati v Domæalah?

≈Ko je Kamnik igral pri Domæalah, æal nisem bil veË v domæalskem 
klubu temveË sem bil æe Ëlan kluba Gradis-Ljubljana. Sem pa bil pri-
soten na treningih in tekmah, kadar sem le utegnil, tako da so vezi 
takrat nastale in ostale.«

Svoja najlepπa leta ste preæiveli v Kranju. Kakπne spomine imate na 
Triglav in kakπna je bila takrat klubska uspeπnost?

≈Ko so se KranjËani uvrstili v prvo ligo, so dobili novega sponzorja 
Iskraemeco in ambicije so bile zelo velike. Tako smo priπli v Kranj skoraj 
vsi najboljπi kegljaËi iz Slovenije. V teh letih smo dosegli vse, kar se v 
klubskem kegljanju osvojiti da. Bili smo svetovni prvaki, prvaki evrolige, 
desetkrat dræavni prvaki. Uspehov je bilo takrat resniËno veliko.« 

Prijetna pa so bila tudi leta v reprezentanci. Lahko kaj veË poveste o 
tem in tudi katera medalja vam je najbolj pri srcu? 

≈V reprezentanci so bila prijetna leta, ker je bilo takrat kegljanje 
v razcvetu in je bila reprezentanca zelo moËna - v samem sveto-
vnem vrhu. Konkurenca je bila velika in zato je bilo potrebno veliko 
truda in tudi odrekanja. PlaËilo za vse to pa so bile medalje. Vsakem 
πportniku so najbolj pri srcu vsekakor zlate medalje. In teæko se je 
odloËiti le za eno samo.«

Æe nekaj sezon pa ste sedaj v Kamniku, ki je s sodobnim kegljiπËem 
veliko pridobil. Tudi tu nadaljujete uspeπno igralsko kariero. 

Lado, kot sem ga uspela spoznati, ne teËe samo za zdravje, ampak tudi za 
rezultat. Vsaj vËasih je bil takπen. Vzpona na najviπje stopniËke se ne brani 
niti danes. Prav nasprotno - odliËne rezultate v teku niza drug za drugim. 

LADO KVEDER: 
≈TE»EM ZA ZDRAVJE«
Fant, ki je z eno nogo æe pri angelËkih plesal

Kot osnovnoπolca ga je stric navduπil za smuËarske skoke, ki jih je treniral 
v Skakalnem klubu Ihan. Nato je nekaj let uspeπno treniral hokej v HK Pre-
voje, a se je izkazalo, da se ne bo razvil v prav velikega in moËnega hokejista. 
Povabili so ga v Atletski klub Domæale. Najboljπi je bil v krosih. Kot srednje-
πolec je bil nekajkrat najboljπi na Dnevnikovem krosu. Tekaπko aktivnost je 
intenziviral med sluæenjem vojaπkega roka. Na vojaπkih tekmovanjih bivπe 
Jugoslavije je osvojil tretje mesto na krosu borbe v Srbiji. Po zakljuËku vojske, 
ga je zamikal bicikel. Kolesaril je v Kolesarskem druπtvu Hrast Dob. Njegove 
discipline so bili maratoni, gorske tekme in kronometri. Leta 1988 se je prviË 
udeleæil Triatlona jeklenih v Bohinju. S πtirimi zaporednimi nastopi je s 50. 
mesta napredoval na najboljπe 8. mesto. 

S Prevoj se je preselil v Kamnik, kjer si je ustvaril druæino. Pridruæil se je 
takratnemu Kolesarskemu klubu Kamnik in kot odliËen tekaË priËel s treningi 
duatlona. Leta 1991 je postal slovenski pokalni zmagovalec in tako prido-
bil mesto v slovenski reprezentanci za nastop na Svetovnem prvenstvu v 
duatlonu v Frankfurtu. V letu 1992, prav na poti na svetovno prvenstvo, je 
doæivel hudo prometno nesreËo, ki mu je prepreËila nastop v Frankfurtu in 
mu drastiËno spremenila æivljenje. ©e danes mu njegov zdravnik pravi: ≈Tisti 
Lado, ki je z eno nogo æe pri angelËkih plesal«. Lado se je takrat na novo rodil 
in tistega obdobja se slabo spominja. Ob prijetnem klepetu nam je povedal 
marsikaj zanimivega....
Kateri pa je tvoj najljubπi πport?

Po okrevanju od posledic nesreËe sem poËasi zaËel hoditi na Svetega Pri-
moæa in kasneje na Kamniπki vrh. ©ele dve leti po nesreËi sem lahko zaËel s 
tekom. In prav tek je moja najveËja strast. Nekaj sem πe tekmoval v duatlonih, 
ampak pravih rezultatov ni bilo veË, zato sem samo πe tekel. Najraje imam 
maratone in gorske teke.
Na kateri uspeh si najbolj ponosen?

Najbolj sem ponosen na svojega sina in hËi. Simon je vzgojitelj v vrtcu, 
Jasna pa obiskuje srednjo vzgojiteljsko πolo. Kot otroka sta bila oba dobra v 
krosih, danes, ko se odloËata sama, pa je Jasna æe πtiri leta aktivna kegljaËica 
v KK Kamnik. ©portni rezultati, na katere sem najbolj ponosen: pokalni zma-
govalec Slovenije v duatlonu leta 1991, dva preteËena polmaratona v Ëasu 1 
ure in 10 minut. Po nesreËi pa mi najveË pomeni to, da sem πe lahko aktiven 
in da se uspehi v zadnjih letih kar vrstijo. Gorenjski pokal v tekih sem æe 
tretje leto zakljuËil med najboljπimi. Leta 2009 sem bil v svoji kategoriji prvi, 
leta 2010 drugi in letos tretji. Za najveËji uspeh πtejem letoπnjo uvrstitev na 
Balkanskih atletskih igrah veteranov, ko sem v teku na 10 km v svoji kategoriji 
zmagal, v teku na 21 km pa zasedel tretje mesto.
Kako poteka tvoj obiËajmi dan in kako je zapolnjen s πportom?

Zaposlen sem na banki in opravljam delo varnostnika trezorca. VeËino 
svojega delovnega Ëasa delam kot skrbnik bankomatov.

Ob sluæbi se povsem po-
sveËam πportu. Obvezno te-
Ëem tri do πtirikrat tedensko 
na progi od 8 do 15 km. Dva 
do trikrat na teden hodim 
na Kamniπki vrh, obËasno 
gor tudi teËem. V zadnjih 
sedemnajstih letih ima 2522 
vzponov na Kamniπki vrh. 
Na kolo se usedem le πe za 
regeneracijo po kakπni teæki 
tekmi.
Najljubπa jed?

Testenine vseh vrst, pra-
æen krompir in goveja juha.
Najljubπa glasba?

Od nekdaj sem bil roker 
po duπi. Danes zelo rad po-
sluπam tudi narodno zabav-
no glasbo, kar si nikoli nisem 
mogel predstavljati.
NaËrti za prihodnost?

Ostati zdrav, Ëim manj 
πportnih poπkodb in vzdræe-
vati trenutno kondicijo.
Æivljenjski moto?

TeËem za zdravje.
Kaj bi naredil za πport v Kamniku, Ëe bi imel vpliv na to?

Najprej tartan na πtadionu. Poskuπal bi tudi ponovno oæiviti delovanje 
Atletskega kluba Kamnik.

Lado s svojimi izkuπnjami dejansko pripomore k oæivitvi πporta v Kamniku. 
Je namreË vodja Mekinjskega krosa v organizaciji ©KD Mekinje. Skupaj s 
kolegom tekaËem Olsonom vodita torkova kamniπka tekaπka druæenja. Je 
aktivni Ëlan zimske tekaπke lige na Sv. Primoæa.

Pogovora se kar ni dalo konËati. Ko se je zdelo, da je povedal æe vse, se 
je spomnil πe na uspehe v teku trojk. Z razliËnimi tekaËi je bil vsakiË med 
prvimi tremi v svoji kategoriji. Trikrat je tekel ljubljanski maraton, desetkrat 
polmaraton. Zimsko tekaπko ligo je zmagal dvakrat. Nekajkrat je tekel tudi 
na Grintovec in dosegel zavidanja vredne Ëase, od ure petdeset do ure ena-
inπtirideset. Bil je podprvak v svoji kategoriji v gorskih tekih...

PrepriËana sem, da ni povedel vsega o sebi in da je pozabil πe na marsika-
teri rezultat. Ni pa pozabil poudariti, kako uæiva v teku ali hoji na Kamniπki 
vrh, ki mu daje najlepπi razgled in je najboljπa toËka za sprostitev. Ker se hitro 
vzpne kar za 600 viπinskih metrov, mu pomeni tudi zelo dober kondicijski 
trening. Gor pa hodi tudi zaradi dobre druæbe. In verjemite, tudi on je dobra 
druæba. Z veliko verjetnostjo ga vsaj ob vikendih sreËate na poti.

Romana Capuder

Lado Kveder je na letoπnjih Balkanskih 
atletskih veteranskih igrah v Domæalah v 
teku na 10 km v svoji kategoriji zmagal, v 
teku na 21 km pa zasedel tretje mesto.

NOGOMET NA NAJVI©JI RAVNI

prijateljsko sreËanje. Nato se je tekma zaËela toËno opoldne. Kranj-
sko moπtvo je vodil Franc Obreza, πtajersko pa Vital Vek, v obeh pa 
je sodelovalo tudi precej udeleæencev letoπnje kamniπke alpinistiËne 
πole, odliËno pa je sodil Pohlin (≈Fuj sudja«). Obe moπtvi sta prikazali 
veliko borbenost in æeljo po zadetku. Tokrat je bila πportna sreËa 
bolj naklonjena ekipi ©tajercev, ki jim je uspelo dati kar tri zadetke, 
medtem ko je ekipi Kranjcev uspelo zabiti samo Ëastni gol. Tekma je 
med igralci, posebej pa πe med navijaËi, vzbudila veliko dobre volje 
in smeha in tako dosegla svoj namen.

 

BOJ»

Uspeπen nastop KamniËank na Evropskem ekipnem pokalu
Pred dnevi so se z nastopa na Evropskem 

ekipnem pokalu v Italiji v Bolzanu vrnile 
kegljaËice Ete Kamnik. Nastopili so dræavni 
ekipni podprvaki. KamniËanke so lani dose-
gle odliËen uspeh z uvrstitvijo na drugo mesto 
v dræavnem prvenstvu in so morale prizna-
ti premoË le neprekosljivim Celjankam, za 
katere igra praktiËno celotna reprezentan-
ca. Pred sezono je KamniËanke zapustila 
nekdanja reprezentantka in bivπa svetovna 
prvakinja v dvojicah Silvana Belcijan, kar 
se je seveda moËno poznalo na moËi same 
ekipe. Pred zaËetkom nove sezone pa se je 
poπkodovala Irena Koprivc. Tik pred odho-
dom v Italijo pa so se pojavili πe zdravstveni 
problemi z Ivko Nardoni, ki je morala pre-
kiniti zadnjo domaËo tekmo proti Adriji iz 
Ankarana, proti kateri so kamniπke kegljaËi-
ce zabeleæile prvi letoπnji poraz v prvenstvu. 
K sreËi je Ivka odpotovala v Bolzano in tam 
tudi zelo dobro nastopila. A je kljub vsem 
teæavam KamniËankam le malo zmanjkalo 
za uvrstitev v zakljuËne boje. Æal nekatere ig-
ralke nimajo mednarodnih izkuπenj, ki so πe 
kako potrebne. V zelo dobri luËi se je po ma-
terinstvu na kegljaπke steze vrnila nekdanja 
mlada reprezentantka Damjana Pirman. Zdravko ©trukelj, uspeπen in πe vedno aktiven kegljaË ter trener æenske ekipe Eta Kamnik, s 

svojimi ≈dekleti«.

≈V Kamnik sem priπel po pogovorih s klubskim vodstvom, ki 
so imeli cilj vrnitev prve moπke ekipe v 1. A ligo, kar nam je tudi 
uspelo. Moram poudariti, da imamo v Kamniku odliËne pogoje za 
treninge. Zato tudi rezultati niso izostali. Ti pa so odliËni tako pri 
Ëlanih, kakor tudi pri Ëlanicah.«

Ob igranju vodite tudi æensko ekipo. Pred kratkim ste bili na Evropskem 
pokalu v Bolzanu, æal, z nekoliko oslabljeno ekipo. Vseeno pa ste bili 
blizu odliËnega ekipnega rezultata in ponovitvi celo lanskega Splita. 

≈Æensko ekipo Kamnika vodim æe tri leta. Kot drugo uvrπËena 
ekipa v dræavni ligi smo se uvrstili na evropski pokal v Bolzanu, 
kjer smo zasedli sedmo mesto, kar je bilo za okrnjeno ekipo dober 
rezultat. Za sam finale nam je zmanjkalo 51 kegljev. Æal smo se s 
teæavami zaËeli sreËevati æe pred sezono, ko se je poπkodovala ena 
najboljπih igralk KoprivËeva. Potem pa se je poπkodovala tik pred 
odhodom πe Nardonijeva, ki pa je potem vseeno igrala. Sem pa bil z 
rezultatom vseeno zadovoljen, pa Ëeprav je bilo moæno veË.«

V Kamniku se dobro dela tudi z najmlajπimi, ki dosegajo kar dobre 
rezultate. Je moæno to delo πe izboljπati in tudi poskrbeti za veËjo ma-
sovnost?

≈V Kamniku se je z mladimi dobro delalo æe od vsega zaËetka. 
Problem je nastal, ko so v Kamniku izgubili kegljiπËe. Z izgradnjo 
novega kegljiπËa pa so zadeve spet stekle. Rezultati so æe vidni. Sedaj 
ima klub æe nekaj perspektivnih igralcev in igralk, ki pa jih je treba 
s strokovnim delom pripeljati do Ëlanskih ekip. Bo pa treba to delo 
πe bolj okrepiti in tudi izboljπati.«

Kakπno je vaπe mnenje o prihodnosti kegljanja na sploh in pa v samem 
Kamniku?

Kar pa se tiËe kegljanja kot mnoæiËnega πporta, je problem v 
terminih na kegljiπËu, ki je polno zasedeno vsak dan. »eprav imamo 
πeststezno kegljiπËe. Tako da ne moremo pripeljati πe veË ljudi in 
predvsem otrok. Toda vseeno se za prihodnost kegljanja v Kamniku 
ni bati, dokler bo toliko navduπenja med mlajπimi, pa tudi pripravlje-
nosti drugih, da se uresniËijo vsi projekti. Saj se ve, da je potrebnih 
kar precej finanËnih sredstev za delovanje kluba.«

Hvala vam, Zdravko ©trukelj, za prijeten pogovor, πe obilo uspehov pri 
igranju in pa predvsem vodenju in treniranju v Kamniku!

STANE KADUNC
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Iz tabora Calcit Volleyballa

Igralke Calcit Volleyballa do 
prepriËljive zmage nad Rijeko

Kamniπke odbojkarice so zaËele s tekmovanjem v Interligi, kjer 
zopet naskakujejo uvrstitev na Finalni turnir, ki se jim je dvakrat 
æe izmuznil. 

V prvi tekmi so gostovale v Vukovarju. Kljub zgodnejπemu odhodu 
pa je bilo zaradi slabega vremena potovanje v Vukovar precej daljπe, 
zato so dekleta iz kombijev odπla direktno na ogrevanje. Ali se je 
to poznalo v prvih dveh izgubljenih setih, je teæko reËi, dejstvo pa 
je, da so se KamniËanke po tem pobrale in po dobri igri izenaËile 
na 2:2. Tudi zadnji set so zaËele veliko bolje od domaËink, a na 

zmagali 3:1. V tretjem krogu so gostovali v ©empetru in po priËa-
kovanjih zmagali s 3:0. Kljub veliki kakovostni razliki pa KamniËani 
v svoji borbenosti niso popuπËali. V naslednjem krogu bodo gostili 
Krko in ne bo preseneËenje, Ëe bodo tudi po πtirih krogih na vrhu 
lestvice. V Pokalu OZS so se z zmago nad Æirovnico æe uvrstili v 
1/4 finale, kjer jih Ëaka Galex.

ZA»ELE TUDI MLADE EKIPE
S tekmovanjem v kvalifikacijah za A ligo pa so zaËele tudi mlade 

ekipe v kategoriji kadetov, kadetinj, deËkov in deklic. Prva kadetska 
moπka ekipa je gostovala v Æirovnici in zabeleæila zmago nad do-
maËini in Brezovico. Druga ekipa je igrala doma in zmagala proti 
ACH »rnuËe ter izgubila proti BraslovËam. Starejπi deËki so v prvem 
krogu zmagali proti Bledu in Logatcu. Prva ekipa starejπih deklic je 
na domaËem turnirju premagala Bled in Tabor, druga ekipa pa je v 
Kranju izgubila proti domaËinkam in premagala Vital 3.

Cico1. 
Foto: Primoæ Mahkovec

Minulo nedeljo, 16. oktobra, so tekaËi KGT Papeæ dosegli zavidljive doseæke 
v razliËnih kategorijah in se uvrstili od 1. do 3. mesta. Klemen Golob, Ana 
MiloviÊ, Igor CosiÊ so dosegli naziv dræavnega prvaka, dræavni podprvaki so 
bili Rok Suπnik, Karmen Orehek in na 10 km med starejπimi mladinci Denis 
MiliÊ, ki je izboljπal svoj osebni rekord. Med deËki letnik 2001 je bron dosegel 
Luka UraniË. 

Med deËki / deklicami l. 2001 sta si na 8. in 9. mestu sledila Nejc UrπiË in 
Matej ©lebir, na 4. mesto se je uvrstila Manca Oraæem. 

OdliËni mladi tekaËi

Kamniπki koπarkarji so odliËno zaËeli z nastopanjem v letoπnji 
sezoni. Najprej so v soboto, 8. oktobra, doma premagali ekipo Kolpe 
iz »rnomlja z rezultatom 79:70. DomaËi so takoj prevzeli pobudo 
in povedli z rezultatom 10:2, celo Ëetrtino so igrali odliËno v na-
padu in jo zakljuËili z rezultatom 17:14. ©e boljπo igro so prikazali v 
drugi Ëetrtini, ko so na odmor odπli s prednostjo 12 toËk. V drugem 
polËasu so gostje z nekaj zaporednimi trojkami zaostanek zniæali in 
pred zadnjo Ëetrtino domaËe ujeli. Na sreËo so se KamniËani pravi 
Ëas ponovno zbrali in s pomoËjo odliËnega Naceta MatiËiËa tekmo 
pripeljali do zmagovitega konca.

V 2. krogu pa so koπarkarji Calcit Basketball prviË gostovali pri 
novincih v ligi, pri ekipi K.K. Komenda Hram Gorjan iz sosednje 
Komende. V nervozni tekmi, v kateri so si KamniËani prisluæili kar 
dve tehniËni napaki, sta se v prvi Ëetrtini ekipi izmenjevali v vod-
stvu, dobili so jo KamniËani za dve toËki. V drugi Ëetrtini so bolje 
nadaljevali KomendËani in ob polËasu vodili æe za 8 toËk. V drugem 

DVE TEKMI IN DVE ZMAGI KO©ARKARJEV 
CALCIT BASKETBALL

polËasu so povedli æe za 12 toËk. Vendar se igralci Calcit Basketball 
niso predali. Nekaj dobrih obramb in hitrih koπev je zadostovalo, da 
se je zaostanek zmanjπal. Pogumno pa je usodo v svoje roke prevzel 
mladi kamniπki up Dani JeloviË in v odloËilnih trenutkih zadel dve 
pomembni trojki za prikljuËitev. V zadnjih sekundah tekme se je od-
vila prava drama. ©tiri sekunde pred koncem je bil rezultat izenaËen 
82:82. Kamniπki koπarkarji so zadnji napad priËeli izpod svojega koπa. 
Po dveh hitrih podajah je æoga priπla do prvega organizatorja igre 
Ævana, ki je imel le πe toliko Ëasa, da je vrgel proti koπu iz svoje 
polovice igriπËa. Na veselje naπih je æoga zadela cilj in KamniËani so 
zmagali z rezultatom 82:85. 

Po dveh krogih koπarkarji Calcit Basketball zasedajo vrh lestvice, v 
tretjem krogu pa v petek, 21. oktobra, ob 20.30 uri v Kamnik prihaja 
ekipa Posavje iz Krπkega. 

Igralci vas vabijo, da pridete v Ëim veËjem πtevilu in jim pomagate 
k novi zmagi.  ”Robert Prosen

KamniËani so velikokrat s trojnim blokom ustavljali napade Pri-
morcev.

Najbolj vroËi igralki Calcita ta hip - KramolËeva in HandanoviËeva 
samo navidezno na kolenih proti Rijeki.

 TekaËi KGT Papeæ so odliËno nastopili na Dræavnem prvenstvu v 
uliËnih tekih za osnovne in srednje πole in na Odprtem dræavnem pr-
venstvu v cestnih tekih na 10 km v Slovenj Gradcu 

NAPOVED TEKEM
- 22.10. ob 17.30 uri, ©D Kamnik: 1.DOL moπki ∑ CALCIT VOLLEY-

BALL : KRKA
- 22.10. ob 20. uri, ©D Kamnik: INTERLIGA æenske ∑ CALCIT VOL-

LEYBALL : BRATISLAVA
- 23.10., ob 10. uri, O© Stranje: kvalifikacijski turnir kadetinj 2

koncu popustile in se morale zadovoljiti le z eno toËko. Æe v drugem 
krogu so gostile hrvaπke dræavne prvakinje iz Rijeke. KamniËanke 
so z vrnitvijo Lee UrbanËiË, æal je manjkala Vrhovnikova, zaigrale 
πe bolje kot v Vukovarju in presenetljivo visoko zmagale s 3:0. ©e 
posebej sta se izkazali HandanoviËeva in KramolËeva, svoje pa je 
dodala πe Turnπkova in mlada hrvaπka ekipa je lahko le spremljala 
igro razigranih KamniËank, ki so tako zabeleæile pomembno zmago 
nad neposrednimi nasprotnicami za Final four. V naslednjem krogu 
bo v Kamniku gostovala πe ena nevarna ekipa za konËno uvrstitev 
- Bratislava.

Tretjeligaπi zaËeli s porazom
Mlada kamniπka ekipa v tretji ligi je v prvem krogu 3. DOL zahod 

doma gostila drugo ekipo Astec Triglava in izgubila s 3:0.

Fantje ne poznajo poraza
ZaËelo pa se je tudi Dræavno prvenstvo pri moπkih. Calcitovci so 

v prvih treh krogih zabeleæili tri zmage. V prvem krogu so v gosteh 
gladko premagali PrvaËino, okrepljeno z Jasminom »uturiËem. V 
drugem krogu so doma gostili ekipo Salonita. Po nesreËno izgublje-
nem prvem setu so zaigrali kot prerojeni in z izjemno borbeno igro 

Pri uËenkah l. 1999 je bila Nuπka UraniË deveta, med uËenkami l. 1998 pa 
Lucija Pevec deseta. Med uËenci l. 1997 pa Matevæ ©krtiË enajsti. Vsi so tekli 
na 1000m. 

Suzana Orehek pa je bila med mlajπimi mladinkami l. 1995 deseta. 
Rezultati so objavljeni na www.timingljubljana.si/baze/20111016_SGc.pdf
Vsem iskrene Ëestitke!

Mira Papeæ 
Foto: Miran ©krtiË

V mrzlem sobotnem dopoldnevu, 8. oktobra, ko se je temperatura Ëez 
noË spustila za veË kot 15 stopinj, se je v starem mestnem jedru zbralo 
kar veliko navijaËev, ki so spodbujali tekaËe na 3. Veronikinem teku v 
organizaciji Agencije za turizem in podjetniπtvo Kamnik. 

Zagrete tekaËe je pozdravil podæupan Robert Kokotec in jim zaæelel 
dobro uvrstitev in obilo zabave. Najprej so ob 10. uri πtartale deklice in 
deËki (do leta 1996) ter odtekli en krog v dolæini 1.950 metrov. Med de-
klicami je ciljno Ërto prva preËkala Tinkara Capuder, med deËki pa Matevæ 
Planko. Pol ure za njimi se je na 7.802 metrov dolgi progi ali πtirih krogih 
Glavni trg — ©utna — Kolodvorska ulica — ©lakarjeva pot — Æale — Glavni 
trg pomerilo 68 tekaËev in tekaËic. Kot absolutno prvi je v cilj pritekel 
lanskoletni zmagovalec Aljoπa Smolnikar (©P 3 ©port) s Ëasom 24:04 in 
tako za 17 sekund izboljπal rezultat iz lanskega leta. Med æenskami pa 
zmagala Karmen Orehek (KGT Papeæ).

Vsem tekaËicam in tekaËem iskrene Ëestitke in πe obilo tekaπkih uæitkov!

Tek po ulicah naπega mesta

Najhitrejπe tekaËice absolutno (z leve): druga Neja Krπinar, zmagoval-
ka Karmen Orehek in tretja Nataπa Planko.

Med moπkimi je zmagal Aljoπa Smolnikar, drugi je bil Franc Teraæ in 
tretji Andrej Medved. 
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Zadnja letoπnja odprava, v 
kateri so sodelovali KamniËani, 
pravzaprav Ëlanica kamniπkega 
AO, je bila ≈mini« odprava v 
dolino Mijar (Miyar) na severu 
indijske dræave HimaËal Pradeπ 
(Himachal Pradesh). Vodila jo je 
Monica KambiË iz AO Kamnik, 
sodeloval je πe Andrej Erceg 
iz AO »rnuËe, Tina Di Batista 
iz AO Ljubljana Matica pa je 
morala svojo udeleæbo zaradi 
nujnih obveznosti odpoveda-
ti. Odprava je odπla na pot 4. 
septembra, Monica se je vrnila 
domov 5. oktobra, medtem ko 

Dobro sodelovanje s koroπko GRS se nadaljuje

ZaËetek spuπËanja ponesreËenca.

Predstavniki druπtev GRS iz Celja, Jezerskega, Kamnika in Prevalj.

Sodelovanje med posameznimi 
dejavnostmi v avstrijski Koroπki 
in Sloveniji je æe precej let od-
liËno. Zato je priπlo s Koroπke 
vabilo za udeleæbo na veliki 
vaji ≈varnostni dan« oz. prikaz 
delovanja enot civilne zaπËite v 
velikovπkem okraju, Ëemur smo 
mi nekoË rekli ≈niË nas ne sme 
presenetiti«. Vaja je potekala v 
soboto, 1. oktobra, na veË krajih. 
V Velikovcu sta v predoru trË-
ili vozili in priπlo je do poæara, 
pri Ëemer so v avtih ostali ukleπ-
Ëeni ljudje. Na grajskem hribu 
v Grebinju je v restavraciji iz-
bruhnil poæar, pri tem so neka-
teri v paniki padli po strmem 
poboËju, nastal je tudi gozdni 
poæar. V Pliberku je priπlo do 
æelezniπke nesreËe z razlitjem 
kemikalij, gozdnim poæarom in 
veË ranjenimi. V Æelezni Kapli je 
na poboËju nad plezaliπËem str-
moglavilo letalo, pri tem je bilo 
poπkodovanih veË oseb, nastal je 
gozdni poæar. Jadralni padalec je 
pristal v visoki smreki. V samem 
trgu sta dve osebni vozili trËili s 
tovornjakom. V Obirski jami je 
izpadla elektrika, poπkodovani so 
bili obiskovalci. Skratka v enem 
dnevu se je zgodilo veliko nesreË 
v zelo kratkem Ëasu, zato koro-

poæar. VkljuËeni so bili tudi trije 
helikopterji avstrijske vojske.

Lokacija ponesreËenih v ple-
zaliπËu, kamor so πli Jezerjani in 
avstrijski reπevalci, je bila pov-
sem jasna. Za druge ponesreËene, 
kjer so poleg avstrijskih reπeval-
cev delovali tudi PrevaljËani in 
KamniËani, pa je bila dana samo 
lokacija πirπega obmoËja, zato so 
imeli na zaËetku malo teæav pri 
lociranju, saj so bili v popolno-
ma neznanem svetu. Ko pa so 
zaËeli iskati, je bilo teæav konec. 
Æe v nekaj minutah so naπli pr-
vega ponesreËenca z laæjimi po-
πkodbami, ki ga je takoj oskrbela 
zdravnica. ©e med oskrbo je bil 
najden drugi ponesreËenec, ki 
je padel po zelo strmem, skal-
nem in z drevjem poraπËenem 
poboËju in obleæal zagozden za 
drevesom med skalami, zato je 
bilo reπevanje precej zahtevno. 
Najprej oskrba ponesreËenca, ki 
je imel poπkodovano hrbtenico 

V soboto, 24. septembra, se 
je iz Pakistana vrnila slovenska 
odprava, ki jo je vodil Urban 
Novak iz AO Kamnik. V njej 
so sodelovali David Debeljak 
(AO odsek Raπica), Nejc MarËiË 
(AO Radovljica) in Luka Straæar 
(Akademski AO). Odprava je de-
lovala na obmoËju »arakuse in 
dosegla zavidljive uspehe. Straæar 
in MarËiË sta v Zahodnem vrhu 
K7 (6858 m, K7 West) preple-
zala novo smer ≈SanjaËi zlatih 
jam«, visoko 1600 m in ocene 
VI/5, M5, A2. Novak in Straæar 
sta v grebenu desno od Kopja 
(Nasser, Naisa ali Nyaser Brakk, 
pribl., 5200 m) preplezala tudi 
verjetno novo smer ≈Piπtu ma-
ter« visoko 800 m (dolgo 1200 
m) in ocene VI. V JV razu Kopja 
sta Nejc MarËiË in Urban Novak 
ponovila smer iz leta 2007, ki jo 
je prvi preplezal Marko Prezelj 
z AmeriËanoma Vincem Ander-

Turaja (Turaya Peak) z vrisano prvenstveno smerjo (foto: M. KambiË).

Andrej proti vrhu Masale (foto: 
M. KambiË).

πki reπevalci niso zmogli opraviti 
vseh reπevanj in so na pomoË 
poklicali slovenske kolege. Na 
pomoË iz Slovenije so priπli ga-
silci, jamarski reπevalci, vodniki 
reπevalnih psov in tudi gorski 
reπevalci.

Med gorskimi reπeval-
ci so bili poleg Ëlanov 
druπtev GRS iz Celja, 
Jezerskega in Prevalj 
tudi trije Ëlani GRS iz 
Kamnika, ki so sodelo-
vali v reπevanju pones-
reËenih ob padcu letala. 
Reπevalci so se razdelili 
v skupine ∑ KapelËa-
ni so imeli veË skupin, 
posebna skupina so bili 
reπevalci iz Celovca, 
Jezerjani so imeli svo-
jo skupino, KamniËani 
so se pridruæili Prevalj-
Ëanom, medtem ko so 
Celjani sodelovali pri 
reπevanju v Grebinju. 
Sodelovali so tudi vod-
niki reπevalnih psov za 
lociranje ponesreËencev 
in gasilci, ki so pogasili 

in zlomljeno nogo, nato pa spust 
v UT nosilih z vrvjo do ceste. 
Medtem so naπli πe tretjega po-
nesreËenca, ki pa ni imel hujπih 
poπkodb. PonesreËeni so bili nato 
prepeljani do oskrbnega centra, 
kjer je sledila πe vaja iz nudenja 
prve pomoËi ∑ od oæivljanja do 
oskrbe najbolj znaËilnih poπkodb 
pri gorskih nesreËah. 

Vaja je dosegla svoj namen 
- sodelovanje in komunikacija 
med posameznimi sluæbami z 
obeh strani meje poleg preverja-
nja usposobljenosti. Jezik ni delal 
prav nobenih teæav, sama tehnika 
reπevanja se je sicer razlikovala 
v nekaterih podrobnostih, kar pa 
ni povzroËilo nobene ovire, zato 
je bil konËni rezultat dober.

Kapelski æupan Franc Joæef 
Smrtnik je πe posebej pozdravil 
KamniËane, saj se osebno pozna 
s kamniπkim æupanom Marjanom 
©arcem πe iz kulturnega udej-
stvovanja. BOJ»

Monica KambiË v Indiji
je Andrej ostal πe nekaj Ëasa 
v Indiji.

Dolino Mijar obkroæajo vrhovi, 
visoki do 6000 m, med katerimi 
nekateri πe niso osvojeni, imajo 
pa zelo strme, do 1000 m visoke 
granitne stene. Tu sta leta 2007 
plezala tudi Tanja in Andrej Gr-
movπek iz AAK Kozjak iz Mari-
bora, obiskali so jo tudi alpinisti 
iz Italije, Poljske, Slovaπke in od 
drugod, vendar je obmoËje tako 
obseæno, da je πe vedno moæno 
preplezati veliko novih smeri. 
Tako sta Monica in Andrej opra-
vila naslednje vzpone: 12. septem-

bra SV raz Tora (Toro Peak, 4950 
m), ocene VI- in viπine 300 m; 
19. septembra prvenstveno smer 
≈Speedy Gonzales« ocene VI-/IV-
V in viπine 900 m in hkrati tudi 
prvi pristop na Masalo (Masala 
Peak, 5.650 m); 20. septembra 
smer ≈Greben Trident« (Trident 
Ridge), ocene VII+/VII in viπine 
550 m v Premisingu (Premisingh 
Peak, 5300 m); 24. septembra 
prvenstveno smer ≈MleËna pot« 
(Milky way), ocene VIII-/VI, vi-
πine 350 m in hkrati tudi prvi 
pristop na Turajo (Turaya Peak, 
5250 m) in za konec πe 26. sep-
tembra prvenstveno smer ≈Sladka 
Aljonka« (Sweet Aljonka) ocene 
VI-/V in viπine 400 m v Gutzeli 
(Gutzele Peak, 5500 m).

BOJ»

Tudi odprava v »arakuso 
je bila uspešna

sonom in Stevom Housem, s 300 
m variante. Greben Iqban stene 
sta preplezala Nejc MarËiË in 
David Debeljak, samo steno pa 
David Debeljak in Urban Novak. 
Na zelo zahteven vrh, pravza-
prav stolp Beatrice (5800 m), so 
se povzpeli Nejc MarËiË, Urban 
Novak in Luka Straæar, vsi Ëlani 
odprave pa so preplezali Britan-
sko smer v Kopju in se povzpeli 
na Sulu (5950 m).

Poleg preplezanih smeri je za 
to odpravo pomembno predvsem 
to, da so sodelovali sami mladi, 
perspektivni alpinisti, ki πe zdaleË 
niso rekli zadnje besede in bomo 
o njihovih alpinistiËnih doseækih 
prav gotovo πe marsikaj sliπali.

Drolc Marko s.p.,
Špitalič 14, tel. 031/644-906, marko.drolc@gmail.com

* avtokleparstvo
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* urejeno poslovanje z vsemi
  zavarovalnicami v primeru škodnih
  popravil
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PREMONTAŽA IN CENTRIRANJE
GUM ZA OSEBNA VOZILA
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odprto od 10. do 22. ure, torek zaprto

Naše goste odslej pričakujemo v novih, prijetnih prostorih s plesiščem in kotičkom za igro 
najmlajših. Ob že tradicionalno dobri domači hrani je tudi ob živi glasbi zagotovljena izvrstna 
zabava in dobro počutje do 120 ljudi. Zaželjene rezervacije.
Še posebej dobrodošli vsi, ki bi radi v krogu svojih najbližjih praznovali poroko, obletnico, rojstni 
dan ali kakšno drugo priložnost!
Ženinu in nevesti, ki s svati praznujeta in prvo poročno noč preživita pri nas, podarimo razvajanje 
v savni in džakuziju in prvi zakonski zajtrk.
Gostišče v sodobnih, nadstandardnih sobah nudi prenočišče za 21 oseb.

�������������������������������������������������������������������������������������������

KMETIJSKO GOZDARSKA ZADRUGA z.o.o.
Trg talcev 1, Kamnik
Tel.: 839-73-45

UGODNA PONUDBA:
- ŽIT - KRMIL in pesnih rezancev

- UMETNIH GNOJIL

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:
* mačeh, resja, čebulic tulipanov in drugega cvetja
* zemlje, peska za grobove
* krizanteme v loncih, ikebane
* SVEČE - UGODNO
* gozdarskega programa (zagozde, verige, olja ...)

in našega ostalega standardnega programa
po ugodnih cenah



 

Cvetje za vse življenjske priložnosti.

Ljubljanska c. 72, Domžale, telefon: 01/72 26 520  
www.cvetlicarnaomers.si

Delovni čas za praznike:

1. novembra zaprto
29., 30., 31. oktobra odprto od 8. do 12. ure,

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

ZAHVALA

V 89. letu starosti 
se je poslovil naπ

MAKS POTO»NIK
Iskrena hvala vsem, ki ste se od njega poslovili in ga 

pospremili na zadnji poti. 
Hvala za svete maπe, sveËe, cvetje, izraæena ustna in 

pisna soæalja.

ÆalujoËi: vsi njegovi

Oktober 2011

V temni noËi priπlo je slovo,
z æalostjo v srcih zremo v nebo.
A vemo, zdaj od tam boπ gledala na nas,
saj ljubezni ne more izbrisati Ëas. 

ZAHVALA

29. septembra nas je v 64. letu po 
teæki bolezni zapustila naπa draga 

JUSTI PROSEN
Ob mnogo prezgodnji smrti se iskreno zahvaljujemo za 
vsa izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe sorodnikom, 
sosedom, sodelavcem, prijateljem, znancem in vsem, ki ste 
jo imeli radi in ste jo v tako velikem πtevilu pospremili na 
njeni zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi g. æupniku, pevcem in 

trobentaËu za lepo opravljen pogrebni obred.

ÆalujoËi: vsi njeni

September 2011

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal, 
a nate spomin 
bo veËno ostal.

ZAHVALA

V 93. letu starosti se je od nas 
poslovila 

FRAN»I©KA PESTOTNIK
Drobeæeva mama iz Pπajnovice

Ob boleËi izgubi mame se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom in prijateljem za izreËeno soæalje, 
darovano cvetje, sveËe in svete maπe ter vsem, ki ste jo 

pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala gospodu æupniku za lepo opravljen obred, 

pogrebnikom in pogrebni sluæbi Pogrebnik.

Vsi njeni

Oktober 2011

Tiho odπel si,
za vedno zaspal si, 
zdaj med nami veË te ni,
zdaj pogreπamo te vsi.

ZAHVALA

V 72. letu nas je za vedno zapustil 
naπ dragi moæ, oËe, ata, brat, 

stric in tast

FRANC GOLTNIK
iz Motnika

Ob boleËi izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, krajanom, 
znancem in prijateljem za izreËeno soæalje in besede tolaæbe, 
darovano cvetje, sveËe in svete maπe ter tako mnoæiËno 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se g. æupniku 
za lep pogrebni obred, pevcem Kvarteta Krt in trobentaËu 
za zaigrano Tiπino. Posebna zahvala velja PGD Motnik za 
organizacijo in izvedbo pogreba ter gasilcem sosednjih druπtev 
za spremstvo na zadnji poti. Iskrena zahvala govorniku g. 
Orehovcu za obËutene besede slovesa ter vsem praporπËakom. 
Iskrena hvala sodelavcem podjetij Lestor d. o. o. , 
Meso Kamnik d. d. in Cirius Kamnik za izreËena soæalja in 
podarjeno cvetje ter sveËe. Posebno zahvalo izrekamo Nini 

in druæinam Pungartnik, Koloπa ter Cene.

Vsi njegovi

Oktober 2011

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo vedno ostal.

ZAHVALA

Po boju s teæko boleznijo nas je 
zapustil dragi moæ, oËe, dedek in 

pradedek

FRANC NOVAK - NACE
z Vrhpolj pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem za izreËena soæalja in podarjeno 
cvetje ter sveËe. Hvala gospodu æupniku Vinku Podbevπku 
za lepo opravljen pogrebni obred in pevcem Grm za petje. 
Posebna zahvala njegovi osebni zdravnici dr. Jermanovi ter 
sestri Mateji iz ZD Kamnik za prizadevno zdravstveno 
oskrbo ter Komunalnemu podjetju Kamnik za vso pomoË. 

Hvala gasilcem PGD Nevlje in Bajtarjem.

Vsi njegovi

Oktober 2011

ZAHVALA

 V 87. letu starosti nas je po teæki 
bolezni zapustila naπa mama, taπËa, 

babica in prababica
 

MARIJA 
DOLIN©EK
rojena AhËin, po domaËe 

Taπkarjeva Mici

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËena soæalja, darovano cvetje, 
sveËe in sv. maπe. Zahvaljujemo se osebju Zdravstvenega 
doma Kamnik, dr. Pfajfarjevi in patronaæni sluæbi, g. æupniku 
Dularju za lepo opravljen pogrebni obred, sestri Ireni iz 
samostana Mekinje za poslednjo molitev ter pevcem kvarteta 

Krt za zapete pesmi slovesa. 
Hvala vsem, ki ste se poklonili njenemu spominu in jo 

pospremili na njeni zadnji poti.
 

ÆalujoËi: vsi njeni
 

Oktober 2011

Zaman je bil tvoj boj
zaman vsi dnevi upanja, trpljenja.
Bolezen je bila moËnejπa od æivljenja.

ZAHVALA

V 79. letu nas je zapustil naπ moæ, 
oËe, ata, brat in stric

IVAN KREGAR
Iskreno se zahvaljujemo vsem za izreËena soæalja, sveËe in 
cvetje ter svete maπe, æupniku za opravljeno sveto maπo, 
pevcem in vsem, ki ste nam v teh teækih trenutkih stali ob 

strani in pomagali.

ÆalujoËi: vsi njegovi

September 2011

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru poËivali vsi,
delo za vselej konËali,
v hiπo oËetovo πli.

ZAHVALA

V 76. letu starosti se je od nas 
poslovila

PAVLA BALOH
rojena Matjan iz ©pitaliËa

Zahvaljujemo se vsem, ki ste se poslovili od naπe mame in jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Lepa hvala sorodnikom, prijateljem, znancem in naπim 
sodelavcem za izreËeno soæalje, podarjeno cvetje, sveËe in 
darove za svete maπe. Posebna zahvala sosedom za vso izkazano 
pomoË, patronaæni sestri Lojzki za njeno oskrbo in vzpodbudo, 
govorniku Miru Æelezniku za obËutne besede slovesa in æupniku 

Francu HoËevarju za lepo opravljen pogrebni obred. 
Vsem imenovanim in neimenovanim iskrena hvala. 

Vsi njeni

©pitaliË, september 2011

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru poËivali vsi,
delo za vselej konËali,
v hiπo oËetovo πli.
Takrat zvonovi zazvonite.
          (A. M. Slomπek)

ZAHVALA

V 87. letu starosti nas je zapustila 
draga mama, stara mama, prababica 

in teta

MARIJA SLAPNIK
roj. Strmπek z Male ravni pri Motniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izreËena soæalja, sveËe in svete maπe, ter vsem, 

ki ste jo tako πtevilno pospremili na njeni zadnji poti.
Posebej pa se zahvaljujemo dr. PlavËevi in osebju ZD Kamnik, 
patronaæni sestri Lojzki, osebju UKC Ljubljana, gospodu 
æupniku Francu HoËevarju za lepo opravljen pogrebni obred, 
pevcem pevskega zbora Lipa, ter sosedom, ki ste nam bili v 

teh trenutkih v veliko pomoË in oporo.
Iskrena hvala vsem!

ÆalujoËi: vsi njeni

Oktober 2011

% 01/83 91 311,  
041/662 450

Vaš Ëasopis æe 50. leto

Tudi na www.kamnik.si
) sasa.mejac@siol.net

Gostilna Repnik, Vrhpolje 186, SI - 1240 Kamnik 
Telefon: +386 1 839 12 93,  

E-mail: info@gostilna-repnik.si, www.gostilna-repnik.si

Pridružite se nam 11. novembra 2011, ko bomo mošt
krstili v vino ob zvokih Ansambla Viharnik.

Sprejemamo predhodne rezervacije.

Sprejemamo tudi 
rezervacije za decembrska srečanja -  
zabavali vas bodo Ognjeni muzikatje.

kok bbomo mošt

Martinovanje 2011
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�������������������������V  ELITI  KAMNIK�

NA VSE STILL
do -60% popust
do 30. 10. 2011.

JAKNE ����� 31,16€,��������������������������
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